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Újra átélhetjük azt, amitől az elmúlt 
két év megfosztott minket!
Korlátozások nélkül élvezhetjük a rendezvényeket

A nyár már a küszöbön van és a közeledő szabadságok ígéretével kacsingat felénk, 
ám ezúttal a tavasz is hozott számunkra egyfajta szabadságot. Április 21-én megszűnt 
a beltéri maszkviselési kötelezettség. A boltokban, a tömegközleke-
dési eszközökön ezentúl nem kell védőmaszkot viselni, és ugyanez 
érvényes a tömegrendezvényekre is, amelyeket immár korlátozások 
nélkül lehet megszervezni. Bevallom, én is nagy örömmel fogadtam 
ezt a változást, de néhány napig még azon kaptam magam vásárlás 
közben, hogy szabálysértésnek érzem, hogy fedetlen az arcom. 
A járvány berobbanása óta sokszor eszembe jutott a Maszk című 
film. Talán emlékeznek rá: a történet középpontjában egy mágikus 
álarc van, amely képes előhozni a viselője rejtett énjét, fantaszti-
kus hatalommal ruházva fel azt. A főszereplőt, az egyébként szolid, 
átlagos férfit emberfeletti lénnyé változtatja, aki szinte mindenre 
képes ebben az új „formájában”. Mondanom sem kell talán, mi-
lyen ellenpélda lebegett előttem: mi nem így jártunk a reszpirátor 
viselésénél. Bár tudtuk, hogy az egészségünk érdekében szükség 
van rá, azért szupererőnk nem lett tőle – inkább a morcos vagy a rezignált énün-
ket hozta elő belőlünk. Nem csoda, hogy húsvét után ajándékként fogadtuk, hogy 
ismét szabadon lélegezhetünk, nyugodtan szállhatunk fel a tömegközlekedési esz-
közökre és végre szabályok nélkül vehetünk részt bármilyen rendezvényen. Újra 
átélhetjük, amitől az elmúlt két év megfosztott minket, hiszen visszatér a Színházi 
Kavalkád, ami bizonyára nagy örömmel tölti el a színházkedvelőket. A kulturális 
osztály munkatársai az elkövetkezendő hónapok során további izgalmas progra-
mokkal várják majd az érdeklődőket a teljesen megújult, modern kultúrházban. A 
Buzánszky Jenő Sportaréna is megnyithatta végre kapuit a nyilvánosság előtt – a 
létesítményben jelenleg is egy több héten át tartó sport rendezvénysorozat zajlik. 

Királyhelmeciek!
Nagy öröm számomra, hogy ilyen pozitív fordulatokról számolhatok be, hiszen váro-
sunkban hosszú ideig igencsak visszafogott volt a kulturális- és sportélet. A szabályok 
enyhítése, az újrainduló rendezvényeink és az elénk táruló lehetőségek a legjobbkor 
jöttek, hiszen az idei év a meglévő gondok mellé újabbat is hozott, az orosz-ukrán 
háborút. A konfliktus nem szűnt meg, s mivel minket sem hagyott hidegen a háború 
elől menekülők sorsa, sem azoké, akik otthonukban ragadva kerültek nehéz helyzet-
be, mára az ő megsegítésük is a feladataink közé tartozik. Mint azt Önök is tudják, a 
környékbeli községekkel összefogva a konfliktus kitörése óta azon dolgozunk, hogy 
enyhítsünk a bajba jutottak helyzetén. Segítettünk az ide érkező menekülteknek, az 
őket befogadó családoknak, és 27 bodrogközi településsel közösen folyamatosan 
koordináljuk a gyűjtést, melynek eredményeképpen eddig két nagy teherautónyi se-
gélyszállítmány jutott el Királyhelmec testvérvárosába, az ukrajnai Beregszászba.
A gyűjtésben sikeresek voltunk, és biztos vagyok abban, hogy képesek leszünk újabb 
segítséget nyújtani – a beregszásziak ugyanis továbbra is számítanak ránk. Szerencsések 
vagyunk, mert ezúttal sem maradtunk egyedül: sokan vállalkoztak, hogy részt vesznek e 
felelősségteljes feladat elvégzésében. Hálás vagyok a bodrogközieknek, mert gondolko-
dás nélkül álltak a jó ügy mellé, és hálás vagyok Önöknek, királyhelmecieknek is, mert 
bár a körülmények nálunk sem ideálisak, és tudom, hogy Önök közül sokan küzdenek 
gondokkal, mégis, mindezt félretéve önzetlenül adakoztak, segítettek. Büszke vagyok 
emberséges hozzáállásukra, segítségkészségükre, példamutató hozzáállásukra!

Pataky Károly, polgármester

Opäť môžeme prežívať to, o čo nás 
minulé dva roky obrali!
Podujatia si môžeme užiť bez obmedzení

Leto už stojí na prahu a žmurká na nás s prísľubom blížiacich sa dovoleniek, ale  
tentoraz nám aj jar priniesla určitý druh slobody. 21. apríla sa skončila povinnosť 

nosenia respirátorov v interiéroch. V obchodoch, ani v prostriedkoch 
hromadnej dopravy, už odteraz nemusíme nosiť ochranné respiráto-
ry. To isté platí aj pre hromadné akcie, ktoré môžu byť usporiadané 
bez obmedzení. Priznám sa, aj ja som prijal túto zmenu s radosťou, 
ale ešte niekoľko dní som mal počas nakupovania taký pocit, že po-
rušujem pravidlá, lebo som nemal prekryté dýchacie cesty.
Od vzniku epidémie som si veľakrát spomenul na film Maska. Hádam 
si spomeniete aj vy: v centre príbehu je magická maska, ktorá dokáže 
odhaliť utajenú osobnosť toho, kto ju nosí a dodať jej fantastickú moc. 
Hlavného hrdinu, ktorý je, mimochodom, solídny priemerný muž, pre-
mení na nadľudskú bytosť, ktorá je v tejto „novej podobe“ schopná 
všetkého. Ani nemusím zdôrazňovať, aký negatívny príklad som mal 
pred sebou: my sme totiž nosením respirátora nedopadli takto. Hoci 
sme vedeli, že ho pre ochranu zdravia potrebujeme, super vlastnosti 

sme jeho nosením nezískali – bola prejavom nevrlej alebo rezignovanej podoby našej 
osobnosti. Nesmieme sa preto čudovať, že po skončení Veľkej noci sme prijali možnosť 
môcť opäť slobodne dýchať ako dar, môcť bez obáv nastúpiť do prostriedkov hromad-
nej dopravy a konečne sa môcť zúčastniť rôznych podujatí bez dodržiavania obmedzu-
júcich pravidiel. Opäť môžeme prežívať to, o čo nás minulé dva roky obrali, veď vracia 
sa  Divadelná paleta, ktorá celkom isto veľmi poteší všetkých milovníkov divadelných 
predstavení. Kolegovia z oddelenia kultúry ponúkajú záujemcom počas nasledujúcich 
mesiacov ďalšie vzrušujúce programy v úplne novom, modernom kultúrnom dome. Aj 
Športová aréna Jenő Buzánszkeho môže konečne otvoriť svoje brány pre verejnosť – 
hoci v inštitúcii aj v súčasnosti prebieha športové podujatie trvajúce niekoľko týždňov.

Obyvatelia Kráľovského Chlmca!
Je to pre mňa veľká radosť, že vám môžem oznámiť také pozitívne správy, veď kul-
túrny a športový život v našom meste bol obmedzený už dlhú dobu. Uvoľnenie pra-
vidiel, opätovná možnosť organizovania podujatí a ponuka nových možností prišli 
práve včas, lebo súčasný rok pridal k tým pôvodným starostiam aj ďalšiu – rus-
ko-ukrajinskú vojnu. Konflikt ešte stále neskončil, a keďže nás nenechali problémy 
spojené s osudmi odídencov chladnými, ale ani osudy tých, ktorí sa dostali do ťažkej 
situácie priamo vo svojich domovoch, v súčasnosti patrí medzi naše úlohy aj to, aby 
sme im poskytli pomoc. Viete o tom aj vy, že od vypuknutia konfliktu v spolupráci 
s okolitými obcami sa snažíme o to, aby sme zmiernili vzniknutú ťažkú situáciu. Po-
mohli sme utečencom, ktorí zavítali do našej oblasti, aj rodinám, ktoré ich prijali. 
V spojení s 27 medzibodrožskými obcami priebežne spoločne koordinujeme zbierky, 
vďaka čomu sme doteraz vypravili do spriateleného mesta Kráľovského Chlmca – 
Beregszász-u na Ukrajine – dva veľké kamióny humanitárnej pomoci.
V organizovaní zbierok sme boli úspešní a som si istý, že budeme schopní opäť poskyt-
núť pomoc – obyvatelia Beregszász -u sa totiž na našu pomoc aj naďalej spoliehajú. 
Máme šťastie, lebo ani teraz sme nezostali osamotení: mnohí sa podujali, že sa zúčast-
nia na plnení tejto zodpovednej úlohy. Som vďačný obyvateľom Medzibodrožia, lebo 
sa bez váhania postavili na stranu dobrej veci a som  vďačný aj vám, obyvateľom Krá-
ľovského Chlmca, lebo hoci podmienky nie sú ideálne ani u nás a viem, že mnohí z vás 
bojujú s problémami, napriek tomu ste nezištne prispievali do zbierok a pomáhali. Som 
hrdý na váš ľudský prístup, ochotu pomôcť a príkladný postoj hodný nasledovania.

Karol Pataky, primátor mesta  

Eljutottak Beregszászba a 
királyhelmeciek adományai        10. oldal

Színházi Kavalkád – program
9. oldal
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Egymillió eurót nyert Királyhelmec
Sikeres pályázatnak köszönhetően nagy volumenű fejlesztésre kerül sor a szlovák 
alapiskolában

Egymillió euró vissza nem térítendő pályázati támogatást nyert Királyhelmec 
önkormányzata. „A projekt megvalósításának első lépése ezúttal is a kivitelező 
kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás lefolytatása volt. Az általunk kibő-
vített támogatás egyebek mellett a tető és az épület külső hőszigetelését, valamint 
egy átfogó energetikai felújítást tesz lehetővé. Egy év áll rendelkezésünkre a pro-
jekt megvalósítására, várhatóan még a tavaszi hónapokban elkezdik a munkálato-
kat” – tájékoztatott Pataky Károly polgármester.
Az önkormányzat tavaly decemberben nyújtotta be a Környezetvédelmi Alaphoz 
projektjét, melyben a lehetséges legmagasabba összegre, egymillió euróra pályáztak. 
Néhány héttel ezelőtt érkezett az értesítés arról, hogy pozitívan bírálták el a beadott 
kérelmet, így az igényelt összegből folytatódhat a Kossuth utcai alapiskola épületének 
felújítása. „Az elmúlt években folyamatosan kerestük a lehetőségeket a Kossuth utcai 
szlovák alapiskola felújításával kapcsolatos fejlesztések megvalósítására. Rendkívül 
nagy örömre ad okot ez a pályázati siker, ráadásul a lehető legmagasabb támogatási 
összeget sikerül elnyernünk, ez nagyon ritkán fordul elő. A beruházás összköltsége 
1 197 895,16 euró, a projekt megvalósításához szükséges többletköltséget, kb. 200 
ezer eurót saját forrásból biztosítjuk” – közölte a polgármester.
Tavaly augusztusban is felújítási munkák zajlottak a Kossuth utcai szlovák alap-
iskolában. Egy nyertes pályázat a villanyvezeték-hálózat teljes felújítását tette le-
hetővé az épületkomplexum „B” pavilonjában. „Intézményünk fenntartójaként a 
város 2020-ban nyújtotta be az épület katasztrofális állapotának elhárítására elké-
szített projektünket. A kormány akkor az igényelt 82 ezer eurónak közel felét, 40 
ezret hagyta jóvá, amely két pavilon belterének korszerűbbé tételét tette lehetővé, 
valamint felújítottuk az egyik pavilon villanyvezeték-hálózatát. 
Tavaly a kért összeg másik felét is megítélték nekünk, így 2021-ben újabb 39 ezer 
eurót költhettünk fejlesztésekre. Az idei támogatás lehetővé teszi a tető és az épület 
külső hőszigetelését, újakra cseréljük a még meglévő régi ablakokat, emellett egy 
jelentős fejlesztés is megvalósul: geotermikus fűtésre váltunk, ami számtalan előny-
nyel jár majd. Ez a fűtési forma hatékony, alacsony az üzemeltetési költsége, nagy 
mértékben csökkenthetjük vele az energiafüggőségünket, ráadásul nemcsak fűtés-
re, hanem hűtésre is használható. Ez egy környezettudatos megoldás, ráadásul a 
biztonsága kiemelkedő, hiszen sem gázszivárgásból eredő robbanásveszélytől, sem 
az égéstermékek nem megfelelő elvezetéséből adódó szén-monoxid-mérgezéstől 
nem kell tartani – tájékoztatott Berta Róbert, az iskola igazgatója. 

Tovább halad az út- és járdafejlesz-
tési projekt Királyhelmecen
A felújítás költségeit az önkormányzat saját forrásból biztosítja

Április első hetében Királyhelmec több pontján végeztek út-és járdafelújítást. Ilyen 
munkálatok folytak a Coop Jednota mögötti bérház előtt, a Fő utca vadászbolt olda-
li szakaszán, a Ficaria gyógyszertár mellett, a Hunyadi utcában, az Ibrányi út domb-
oldali részén, illetve a B blokk előtti szakaszon. Hogy a felújítás gördülékenyen 
folyjon, a munkálatok idejére korlátozták a parkolást ezeken a szakaszokon. „Azt 
tapasztaltuk, hogy az érintettek döntő többsége türelmes volt és eleget tett a kéré-
seinknek, ezért hálásak vagyunk nekik. A munkálatok során összesen 4310 négy-
zetméternyi új útburkolatot helyeztünk el, a beruházás összege 115 ezer euró volt. 

Projekt rozvoja ciest a chodníkov 
naďalej napreduje
Výdavky spojené s obnovou hradí mesto z vlastných zdrojov

Počas prvého aprílového týždňa sa na viacerých miestach v Kráľovskom Chlmci 
uskutočnili práce spojené s obnovou ciest a chodníkov. Takéto práce prebehli pred 
obytným domom, ktorý sa nachádza za COOP Jednotou, na Hlavnej ulici na úseku 
pred obchodom s poľovníckymi potrebami, pri lekárni Ficaria, na Ulici Hunyadi-
ho, na Ulici Ibrányiho v časti, ktorá je na úbočí, ako aj na úseku pred blokom B. 
Aby bola rekonštrukcia plynulá, parkovanie na týchto miestach počas stavebných 
prác obmedzili. „Máme takú skúsenosť, že prevažná väčšina obyvateľov, ktorých 
sa tieto obmedzenia týkali, bola trpezlivá a vyhovela našim požiadavkám, za čo sme 
im vďační. Počas prác sme položili 4 310 štvorcových metrov asfaltovej pokrývky, 
hodnota investície bola 115 tisíc eur. Rekonštrukcia bola v plnej miere financovaná 
Samosprávou mesta Kráľovský Chlmec. Vieme, že v našom meste sa nájdu vo veľkej 
miere aj ďalšie také úseky, ktoré vyžadujú obnovu, preto by sme boli radi, keby sa 
postupne dostali na rad všetky, v závislosti od stavu finančného rozpočtu mesta“, 
oznámil primátor Karol Pataky. V strede apríla sa v obci začalo s rekonštrukciou 
schodísk - pri Jednote, pri budove Štátnej bezpečnosti a pri obchodnom centre Agro 
Milk, teda za blokom B. Hodnota tejto investície je 54 tisíc eur.
V Kráľovskom Chlmci prebehla v minulých rokoch v rámci komplexného programu 
značná obnova ciest a chodníkov. Prvá časť programu sa uskutočnila v rámci pro-
jektu výstavby kanalizácie. Mesto vtedy dalo vyasfaltovať isté úseky ciest a chodní-
kov – čiastočne alebo v plnej šírke. Do júla 2019 teda položili v Kráľovskom Chlmci 

A rekonstrukciót teljes egészében Királyhelmec Város Önkormányzata finanszí-
rozta. Tudjuk, hogy bőven akadnak még olyan szakaszok városunkban, amelyek 
felújításra szorulnak, ezért a városi költségvetés adta lehetőségeinkhez mérten 
mindegyikre sort szeretnénk keríteni” – közölte Pataky Károly polgármester. A 
településen április közepén kezdődött a lépcsők rekonstrukciója a Jednota, az ál-
lami rendőrség épülete és az Agro Milk áruház mellett, illetve a B blokk mögött. 
Ezen beruházás költsége 54 ezer euró.
Királyhelmecen az elmúlt években egy komplex program keretében zajlott jelentős 
út- és járdafelújítás. A program első része a kanalizációs projekt keretében valósult 
meg. A város akkor leaszfaltoztatta az utak és a járdák egy részét, részlegesen vagy 
teljes szélességben. 2019 júliusáig így összesen kb. 10 km hosszú szakaszon 60 
ezer négyzetméternyi új aszfaltburkolatot terítettek le Királyhelmecen. A közterü-
letek modernizációjával kapcsolatos program második fázisában – szintén 2019-
ben – megújult a Stadion utca, a Géresi utcában található járda, és felújításokat vé-
geztek a Bolyi és a Rázus utca kereszteződésénél is. A régi temető bejáratánál lévő 
parkolót is újraburkolták. A munkálatok költségeit a város saját forrásból fedezte. 
Két évvel ezelőtt 557 ezer euró vissza nem térítendő pályázati támogatást nyert 
Királyhelmec önkormányzata, ennek köszönhetően a közeljövőben elindul a fej-
lesztések harmadik része, mely során új járdaszakasz épül a Vásártéren, burko-
latjavítást végeznek a Fő utca mellett található járda egy jelentős részén, teljesen 
megújul a Mécs László utca, s ugyanilyen munkálatok zajlanak a Loránttfy, a 
Kórház, valamint a Mailáth utcákban. A Rákóczi utca egyik oldalán található 
járda teljes hosszában kap új burkolatot. Pataky Károly tájékoztatása szerint a 
munkát mindenképp folytatni fogják. Az elkövetkező években – a város anyagi 
lehetőségei szerint – fokozatosan felújíttatják Királyhelmecen az összes olyan 
utat és járdát, melyek állapota ezt indokolttá teszi.

novú asfaltovú pokrývku na ploche 60 tisíc metrov štvorcových na úseku dlhom 10 
kilometrov.
V druhej fáze programu spojenom s modernizáciou verejných priestranstiev – tiež 
v roku 2019 – bola obnovená Ulica Pri štadióne, chodník na Horešskej ulici, re-
konštrukčné práce boli vykonané aj na križovatkách ulíc Boľská a Rázusova. Nový 
asfaltový povrch dostalo aj parkovisko pri vchode na starý cintorín. Výdavky spo-
jené s týmito prácami hradilo mesto z vlastných zdrojov.
Pred dvoma rokmi získala Samospráva v Kráľovskom Chlmci nenávratnú projekto-
vú podporu v hodnote 557 tisíc eur, vďaka čomu onedlho odštartuje tretia fáza roz-
vojového projektu, v rámci ktorej sa vybuduje nový chodník na Trhovisku, uskutoč-
ní sa obnova asfaltového povrchu značnej časti chodníkov, ktoré sa nachádzajú pri 
Hlavnej ceste, úplne sa obnoví Ulica László-a Mécsa. Práce podobného charakteru 
budú vykonané aj na Ulici Z. Loránttfyovej, Nemocničnej a aj Mailátha. Novú po-
krývku po celej dĺžke dostane aj chodník na jednej strane Ulice Rákócziho. Podľa 
informácií Karola Patakyho sa bude v prácach naďalej pokračovať. V budúcich 
rokoch – v rámci finančných možností mesta – sa v Kráľovskom Chlmci postupne 
obnovia všetky cesty a chodníky, ktorých stav si to vyžaduje.

Évekig a „semmibe” folyt el az esővíz
Egy úthiba javításánál szembesültek a döbbenetes valósággal

Pataky Károly polgármester tájékoztatása szerint április 23-án és 24-én folyamán 
Királyhelmecen egy korábban keletkezett úthiba javítása zajlott, amelyet a Kelet-
szlovákiai Vízművek munkatársai végeztek. A munkálatok során a Kórház utca 
egy jelentős szakaszát kellett lezárni, a személygépjármű-forgalom pedig a klinika 
udvarán keresztül zajlott. „Az útlezárás ideje alatt a város műszaki szolgáltató rész-
legének munkatársai az említett útszakaszon található, megrongálódott esővíz-el-
vezető lefolyókat is igyekeztek kijavítani. A munkálatok során azonban hihetetlen 
dologgal kellett szembesülniük. 
Az útszakaszon található 12 esővíz-elvezető lefolyója alatt egész egyszerűen nem 
voltak bekötő csövek, amelyek az esővizet elvezethették volna a csatornahálózat-
ba. Az esővíz tehát évekig a semmibe folyt, és nagy valószínűséggel ez okozta az 
útburkolat, s vele együtt az alatta levő föld süllyedését is. Királyhelmecen hosszú 
ideje állandó jelenségnek számít, hogy nagyobb esőzésekkor a víz hömpölyögve 
önti el a Fő utca egyes részeit – vélhetően a most felfedezett hiba idézi elő ezt a 
jelenséget is. A problémás szakaszon a 12 esővíz-elvezető lefolyó közül ráadásul 
többet korábban le is aszfaltoztak. Az, hogy a valamikor a múltban elvégzett kon-
tármunkának nem lett katasztrofális következménye a rendkívül forgalmas Kórház 
utcában, csak a szerencsének köszönhető” – közölte a város első embere, akitől 
megtudtuk, hogy azonnal megpróbáltak utánajárni, ki lehet a felelős, a nyomozásuk 
azonban nem járt sikerrel – a hibának egyelőre nincs „gazdája”.
A polgármestertől azt is megtudtuk, hogy az eredeti terv szerint csupán egyetlen 
hétvégére szerették volna lezárni a Kórház utca egy szakaszát, mivel az a magyar 
alapiskola, a lakótelep, az óvoda  és a kórház megközelítése szempontjából kulcs-
fontosságú. A javítás ideje alatt – ha már úgyis átirányították a forgalmat – ellenőriz-
ni szerették volna a lefolyókat, esőelvezetőket, akkor döbbentek rá, hogy mivel az 

Áprilisban több járdaszakasz újult meg városunkban
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

Két év szünet után ismét lesz 
színházi fesztivál 
A rendezvény ideje alatt a művelődési otthon felújított termeibe is betekintést nyer-
hetnek a látogatók

A koronavírus-járvány kényszerszünetre ítélte Királyhelmec egyik legjelentősebb 
kulturális rendezvényét, a Színházi Kavalkádot, amely az elmúlt évek során a leg-
kiválóbb színházi csemegéket tette elérhetővé a bodrogköziek számára. „A jár-
vány megjelenése előtt Királyhelmecen év közben is több vendégelőadást láthatott 
a közönség, a fesztiválnak azonban évről évre egyre nőtt a sikere; a darabokat 
szinte mind telt ház előtt játszották. Az elmúlt két évben azonban előadások nélkül 
maradtak a színházkedvelő királyhelmeciek.
Az utóbbi időszakban felújítás alatt állt a helyi művelődési ház, ami szintén nagyban 
befolyásolta a kulturális élet alakulását városunkban. Ez volt az oka annak is, hogy a 
nyári hónapokban sem hozhattunk el színházi darabokat és egyéb műsorokat. Időköz-
ben befejeződött a kultúrház felújítása, már csak kisebb munkálatok – ahogy mondani 
szokták – az apró simítások vannak hátra. Bár az idei év első hónapjai járványügyi 
szempontból nem voltak biztatóak és a pályázati lehetőségek is rendhagyóan alakul-
tak, a város vezetése kedvezni szeretett volna az itt élőknek, ezért úgy döntött, hogy 
ebben az évben mindenképpen megszervezzük a fesztivált, melynek immár korszerű, 
megújult épület ad majd otthont. Némi túlzással azt mondhatnánk, hogy az utóbbi bő 
két évben egy légüres térben zajlott a közösségi élet, ezért most már különösen idősze-
rűvé vált, hogy kultúra ismét része legyen az életünknek” – közölte Tarcali Nagy Be-
atrix, a Királyhelmeci Városi Hivatal kulturális és művelődési osztályának vezetője. 
Mint mondta, nagy örömmel tölti el, hogy végre élet költözhet a teljesen korsze-
rű, megújult kultúrházba, amely látványos változáson ment keresztül; energetikai 
szempontból, gépészetileg és egyéb belsőépítészeti dolgokban is teljesen korszerű 
lett, de funkcióiban is a 21. század igényeihez igazították. A színháztermet a legmo-
dernebb digitális hang- és fénytechnikai eszközökkel látták el, emellett a kultúrház 
környezete is megújult, megszépült. „A május 13-a és 31-e között megvalósuló fesz-
tivál látogatói bizonyára örömmel fogadják majd a pozitív változásokat; az épület 
látványos, korszerű és modern, ráadásul sokkal komfortosabb lett. Terveink szerint 
a hagyományos programok mellett egy új koncepció szerint megtervezett, kreatív és 
sokszínű, innovatív kezdeményezések is helyet kapnak majd itt. Izgatottak vagyunk, 
szeretnénk, ha ismét pezsgő kulturális élet lenne városunkban. 
Az év során több színházi előadást és egyéb jellegű programot tervezünk – az már 
most biztos, hogy júniusban újabb előadással kedvezünk a színházkedvelőknek, 
akik a májusi fesztivál ideje alatt nemcsak a színháztermet tekinthetik meg, hanem 
betekintést nyerhetnek a többi terembe is, amelyek különböző tárlatok, kisebb ren-
dezvények megszervezésére szolgálnak. Az Ifjú Szívek Táncszínház fellépése lesz 
a bő két héten át tartó fesztivál nyitóakkordja, és a színházi darabok mellett koncert-
re, önálló estre is sor kerül, hiszen a koncepciónk továbbra is az, hogy a program 
a közönség minél szélesebb igényeit kielégítse. Ahogy az elmúlt években, most is 
arra törekszünk, hogy elérhetők legyenek az előadások, ezért a jegyeket igyekszünk 
a lehető legjobb áron, lehetőleg 10 euró alatt kínálni” – közölte az osztályvezető.
Hozzátette: mivel idén a megszokottnál jóval később írták ki a kulturális rendezvé-
nyek megszervezésére vonatkozó pályázatokat, ezek eredménye csak nyáron lesz 
ismert, így a fesztivál megszervezésével nem kis anyagi kockázatot vállalt a város, 
hiszen saját forrásból teremti meg a rendezvény keretét. Ugyanakkor a programot 
úgy állították össze, hogy minden korosztálynak kedvezzen; szlovák és magyar 
nyelvű előadások közül válogathatnak majd az érdeklődők, a programban termé-
szetesen gyerekelőadások is helyet kaptak. Május első napjaiban a teljes program 
ismertetésével egyidőben indul a jegyelővétel is. 

Egyelőre nem tudják, ki a felelős a hibáért

Minulosť, budúcnosť a prítomnosť 
Chlmca patrí Chlmčanom
V Kráľovskom Chlmci sa kladie veľký dôraz na ekologickú udržateľnosť
V minulých rokoch sa v Kráľovskom Chlmci uskutočnili dôležité ekologické projekty 
v hodnote približne 25 miliónov eur. Ich cieľom je formovanie ekologického povedomia.

V posledných týždňoch sa v Kráľovskom Chlmci na rôznych výzvach, plagátoch a selek-
tívnych kontajneroch objavil nový slogan, ale zhotovili sa aj vesty či nákupné tašky farby 
magenta, na ktorých je logo umiestnené. Na embléme môžeme čítať trošku prekvapivý, ale 
veľmi pozitívny odkaz: „Minulosť, budúcnosť a prítomnosť Chlmca patrí Chlmčanom.“ 
Občania mesta boli konfrontovaní s tajomstvom, lebo doteraz nikto nevysvetlil dôvod ob-
javenia sa tohto loga. O vysvetlenie sme teda požiadali primátora Karola Patakyho.

Aká je príčina toho, že sa takýmto zvláštnym spôsobom zaviedol úplne nový mestský 
emblém?
Možno, že to znie zvláštne, ale bola to súčasť plánu. Epidémia a vojna, ako aj ich nega-
tívne dopady, v posledných rokoch odviedli pozornosť ľudí od mnohých dôležitých vecí. 
Preto sme si mysleli, že bez vysvetlenia „infiltrujeme“ do povedomia občanov nové logo, 
lebo sme dúfali, že jeho  tajomstvom obklopený vznik vzbudí pozornosť miestnych v ove-
ľa väčšej miere. Logo je ináč symbolom tej iniciatívy, ktorou by sme chceli poukázať na 
dôležitosť ochrany životného prostredia, na projekty súvisiace s ekológiou, ktoré boli 
uskutočnené v našom meste, a ktorými by sme chceli obyvateľov Kráľovského Chlmca 
podnietiť k ekologicky zodpovednému správaniu.

Vymenovali by ste niektoré zo spomínaných projektov?
V priebehu minulých rokov sa nám podarilo uskutočniť viacero takých projektov, ktoré 
sa svojimi riešeniami snažia vytvoriť mestské životné prostredie na vysokej úrovni na 
základe energeticky úspornej udržateľnosti. Spomedzi nich sú najvýznamnejšie – kul-
túrny dom, tepelná izolácia a obnova oboch miestnych materských škôl, základná škola 
s vyučovacím jazykom maďarským, kde prebehla výmena okien, ako aj základná škola 
s vyučovacím jazykom slovenským, kde sa čoskoro začne s rekonštrukciou veľkých roz-
merov. Súčasťou ekologickej obnovy poslednej spomínanej inštitúcie bude z hľadiska 
energetickej úspornosti uskutočnený aj prechod na geotermálne vykurovanie. V našom 
meste čoskoro dôjde aj k výstavbe zberného dvora pre selektívny odpad, na ktorý bude 
použitá suma skoro pol milióna eur. Aj keď to nebola nami iniciovaná investícia, ale 
patrí sem aj nedávno zriadený kanalizačný systém na celom území mesta, ako aj rozší-
renie čističky odpadových vôd. Uskutočnenie týchto rozvojových plánov si aj jednotlivo 
vyžiadalo investovanie veľkých súm, a keby sme ich sčítali,  dostali by sme prekvapivo 
vysoké číslo. A to som ešte nespomenul práce financované z vlastných zdrojov.

V akých ďalších oblastiach sa prejavuje vaša snaha o rozvoj ekologického povedomia, 
okrem spomínaných rozvojových projektov? 
Sústavne pracujeme na tom, aby sme znížili vplyv zle umiestneného odpadu na poškodzovanie 
životného prostredia, preto každý rok minieme značnú sumu na odstránenie čiernych skládok. 
Kompostovanie je najjednoduchšia forma opätovného využitia zeleného odpadu. Premysle-
nou redukciou odpadu vytvoreného obyvateľstvom sa dá znížiť množstvo zeleného odpadu, 
alebo sa dá kompostovaním znova použiť. Majúc na pamäti túto skutočnosť sme pred tromi 
rokmi rozdali obyvateľom žijúcim v rodinných domoch skoro tisíc komposterov. Z menších, 
ale nie menej dôležitých aktivít, by som spomenul práce spojené s vysádzaním stromčekov, 
upratovaním a zberom odpadu, zber biologicky rozložiteľného odpadu, rozšírenie plochy 
mestskej zelene. Zapojili sme sa do viacerých miestnych projektov, medzi iným do akcie I love 
Nagyhegy zameranej na vyčistenie tohto kopca, ktorú podporujeme aj bezplatným prevádz-
kovaním zberných nádob. Aj pre obyvateľov nájomných bytov už  nejaký čas zabezpečujeme 
separovanie biologicky rozložiteľného odpadu a mohol by som tieto aktivity menovať ďalej.

Znamená to teda, že súčasné vedenie mesta pripravilo plány týkajúce sa rozvoja mesta 
na základe koncepcie súvisiacej s ekologickou udržateľnosťou?  

V súčasnosti je základným očakávaním, aby sa každá obec 
snažila o rozvoj, lenže zároveň sú veľké rozdiely v názoroch 
na koncepciu spojenú s rozvojom, hoci od toho závisí budúc-
nosť jednotlivých  obcí. Na začiatku našej činnosti bolo jedným 
z najdôležitejších cieľov to, aby bol Kráľovský Chlmec schopný 
rozvoja zelenší, a aby sa stal mestom, ktoré môžeme mať radi. 
Základným cieľom rozvoja je vždy sociálny blahobyt, zabezpe-
čenie spravodlivých životných podmienok pre súčasnú a budú-
cu generáciu, čo je možné iba vtedy, ak budeme dovtedy vyžívať 
prírodné zdroje udržateľným spôsobom, vyhneme sa škodlivým účinkom a zmenám, ktoré 
spôsobia nenávratné škody v oblasti životného prostredia. Preto sa v prípade väčšiny roz-
vojových plánov (ako som to pred chvíľou rozoberal) kladie dôraz na ekologický dopad, 
s takýmto cieľom sme podali viacero projektov. Nový emblém symbolizuje aj túto našu 
snahu a aktivity založené na udržateľnosti a ekologickom povedomí. Chceli by sme pod-
nietiť tu žijúcich občanov k spoločnej zodpovednosti, k zodpovednosti za rozvoj mesta. 
To je dôvodom rozdávania šálok a nákupných tašiek zhotovených z materiálov, ktoré sú 
šetrné k životnému prostrediu a ozdobené novým motívom. Logo, o ktorom hovoríme, bude 
odteraz umiestnené na takých plagátoch, ktoré budú oznamovať akcie spojené so zdravým 
životným štýlom – takým je napríklad oznam akcie pod názvom Jar v Športovej hale Jenő 
Buzánszkyho a aj na obrom banneri, ktorý sme umiestnili na Námestí Milénia.

Čo by sme chceli obyvateľom Kráľovského Chlmca novým logom odkázať?
Snáď nikdy doteraz sme neboli nútení pozrieť sa do očí takým ťažkostiam ako v po-
sledných dvoch rokoch. Možno, že kvôli negatívnym zmenám bude strach v nás oveľa 
väčší, ale napriek sťaženým podmienkam sa z nás nemôže vytratiť ani láska k rodné-
mu mestu, ani pocit hrdosti. Je dôležité, aby sme dokázali aj v čase ťažkostí rozpoz-
nať naše hodnoty – a práve to je odkaz sloganu. Som si celkom istý, že z tu žijúcich 
občanov sú mnohí hrdí na minulosť Kráľovského Chlmca, ale ja si myslím, že aj teraz 
máme byť na čo hrdí. Okrem iného aj na to, že takéto malé mesto dokázalo v minu-
lých rokoch vzhľadom na svoju veľkosť uskutočniť investície obrovských rozmerov 
a táto práca ešte zďaleka nie je ukončená. Boli by sme radi, keby sme mohli aj naďa-
lej pracovať v záujme spoločného cieľa, lebo verím, že spoločne môžeme uskutočniť 
aj činy väčšieho rozsahu, aké sme doteraz dokázali.

elfolyók sehová sem vezetnek, az ott összegyűjtött víz sok éven át a talajba folyt el.
„Megpróbáltunk utánajárni, hogy ki a felelős ezért az óriási hibáért, de sajnos nem 
jártunk sikerrel, így a jelenlegi városvezetésnek a korábbiakhoz hasonlóan megint 
nem marad más választása, mint tudomásul vennie a helyzetet, valamint megoldást 
és pénzt találni az örökölt problémára. Sajnos nem tehetünk mást, azonnal megoldást 
kell keresnünk a sürgető problémára, és sajnos vállalnunk kell a munkálatok elvég-
zésével járó elégedetlen-
kedők kritikáját és olykor 
rosszindulatú megjegyzé-
seit is. Ez a jelenlegi, nem 
várt helyzet azt eredmé-
nyezi, hogy a munkálatok 
sajnos a vártnál később 
fejeződnek be, és a város 
vezetése kénytelen lesz a 
felmerült probléma meg-
oldása érdekében a közel-
jövőben ismételten lezár-
ni az érintett útszakaszt. 
Mivel a szóban forgó út-
szakasz alatt macskakő 
van, amit sajnos sokkal 
nehezebb felbontani, így 
félő, hogy emiatt a javítás hosszabb ideig tart majd” – magyarázta Pataky. Hozzátette, 
a műszaki szolgáltató részleg munkatársai egész hétvégén azon dolgoztak, hogy hét-
főre – ha korlátozásokkal is – meg tudják nyitni az útszakaszt a forgalom előtt. Mint 
mondta, hálásak minden lakosnak, aki a korlátozások betartásával hozzájárult, hogy a 
lezárás eddig nem okozott nagyobb fennakadásokat a közlekedésben, és bíznak abban, 
hogy az itt élők türelme kitart a további korlátozás ideje alatt is. 
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Királyhelmecen rövid időn belül már másodszor okozott komoly anyagi kárt 
olyan tűz, melyet felelőtlen emberek, a most is érvényben lévő tűzgyújtási ti-
lalom ellenére gyújtottak. Néhány hete a Vásártér utcai bérházak kerültek így 
veszélybe, később pedig a kertövezetben pusztított tűz. A tűzoltók helytállásá-
nak köszönhetően emberéletben most sem esett kár, de jópár, kisebb épület is a 
lángok martalékává vált. Kérünk mindenkit, tartsa be az érvényes szabályozást! 

„Helmec múltja, jövője, jelene
 a helmecieké”
Nagy hangsúlyt fektetnek az ökológiai fenntarthatóságra Királyhelmecen

Az utóbbi hetekben új szlogen jelent meg a különböző 
felhívásokon, plakátokon, a szelektív gyűjtőedényeken 
Királyhelmecen, de magenta színű és logóval ellátott 
mellényeket, illetve bevásárlótáskákat is készítettek. 
Az emblémán kissé meglepő, ugyanakkor nagyon po-
zitív üzenet olvasható: „Helmec múltja, jövője, jelene 
a helmecieké”. A város lakói rejtéllyel találták szem-
be magukat, mivel eddig senki nem magyarázta meg a 
logó megjelenésének okát. Pataky Károly polgármes-
tertől kértünk felvilágosítást ezzel kapcsolatban.

Mi az oka annak, hogy ilyen különös módon vezettek be egy teljesen új városi 
emblémát?
Meglehet, hogy furán hangzik, de ez a tervünk része volt. Az utóbbi években a 
járvány és a háború, valamint ezek negatív hatásai sok fontos dologról terelték 
el az emberek figyelmét, ezért úgy gondoltuk, hogy magyarázat nélkül „beszivá-
rogtatjuk” a köztudatba az új logót, mert abban bíztunk, hogy a rejtéllyel övezett 
megjelenése jobban felkelti majd a helyiek érdeklődését. A logó egyébként annak 
a kezdeményezésnek a jelképe, mellyel szeretnénk rámutatni a környezetvédelem 

lethetséges, ha közben fenntartható módon hasznosítjuk a természeti erőforrásokat, 
elkerüljük a káros hatásokat, s különösen a környezet állapotában bekövetkező visz-
szafordíthatalan változásokat. Ezért a legtöbb nagyobb fejlesztés esetében (ahogy azt 
az imént taglaltam) nagy hangsúlyt kapott az ökológiai szemlélet, számos projektet 
adtunk be ilyen indíttatással. Az új embléma ezt a törekvésünket, a fenntarthatóság 
és a környezettudatosság jegyében zajló aktivitásokat is szimbolizálja. Szeretnénk a 
közös felelősségvállalásra, a város iránti felelősségre ösztönözni az itt élőket, akik-
nek az új motívummal ellátott bögréket és környezetbarát anyagból készült táskákat 
osztunk szét. A szóban forgó logó ezután minden olyan plakáton szerepelni fog, 
amely az egészséges életvitellel kapcsolatos rendezvényekről ad majd hírt – ilyen 
például a Tavasz a Buzánszky Jenő Sportarénában elnevezésű rendezvényt hirdető, 
18 méter nagyságú órásbanner is, amelyet a Millennium téren helyeztünk el.

Mit szeretnének üzenni az új logóval a királyhelmecieknek?
Talán soha nem kellett még szembenéznünk olyan nehézségekkel, mint az utóbbi 
két évben. Meglehet, hogy a negatív változások miatt egyre nagyobb lesz majd 
bennünk a félelem, ám a nehezített körülmények ellenére sem veszhet el belőlünk 
a szülővárosunk iránti szeretet sem a büszkeség érzése. Fontos, hogy a nehézségek 
idején is képesek legyünk felismerni értékeinket – ez a szlogen üzenete. Biztos va-
gyok abban, hogy az itt élők közül nagyon sokan büszkék Királyhelmec múltjára, 
de én úgy gondolom, hogy most is van mire büszkének lennünk. Sok más mellett 
arra is, hogy egy ilyen kisváros az elmúlt időszakban a településünk léptékéhez 
képest órási méretű beruházásokat volt képes megvalósítani, és ez a munka még 
messze nem ért véget. Azt szeretnénk, ha tovább dolgozhatnánk a cél érdekében, 
mert hiszem, hogy közösen az eddigieknél is nagyobb tetteket hajthatunk végre.

Kráľovský Chlmec získal milión eur
Vďaka úspešnému konkurzu sa mestu podarilo získať najvyššiu možnú sumu. Do-
datočné náklady na realizáciu projektu zabezpečí z vlastných zdrojov.

Samospráva mesta Kráľovský Chlmec získala nenávratnú projektovú podporu v hod-
note 1 milióna eur. „Prvým krokom pri realizácii daného projektu bolo uskutočnenie 
výberového konania na získanie dodávateľa. Finančná podpora rozšírená o sumu, 
ktorú poskytne mesto, umožní okrem iného tepelnú izoláciu strechy a vonkajšej fasády 
budovy, ako aj komplexnú energetickú renováciu. Na uskutočnenie projektu máme rok 
a podľa očakávania sa práce začnú už onedlo“, informoval primátor Karol Pataky.
Samospráva projekt podala v decembri minulého roka Environmentálnemu fondu 
a žiadala v ňom o poskytnutie najvyššej možnej sumy – 1 milión eur. Pred pár týž-
dňami prišlo oznámenie o tom, že podaná žiadosť bola vyhodnotená pozitívne, pre-
to vďaka požadovanej sume sa bude môcť pokračovať v renovácii Základnej školy 
na Kossuthovej ulici. „V minulých rokoch sme priebežne hľadali možnosti rozvoja 
súvisiace s renováciou Základnej školy s vyučovacím jazykom slovenským na Kos-
suthovej ulici. Z úspešného projektu sme mali veľkú radosť a potešilo nás aj to, že 
sme získali najvyššiu možnú sumu, čo sa nestáva často. Celková hodnota investície 
je 1 197 895, 16 eur, dodatočné náklady potrebné na uskutočnenie projektu, okolo 
200 tisíc eur, zabezpečíme z vlastných zdrojov, “ oznámil pán primátor.
Rekonštrukčné práce prebehli v Základnej škole s vyučovacím jazykom slovenským na 
Kossuthovej ulici aj v auguste minulého roka. Víťazný projekt umožnil úplnú obnovu 
elektroinštalačnej siete v pavilóne B stavebného komplexu. „Mesto podalo projekt 
z titulu zriaďovateľa v roku 2020 kvôli zlepšeniu katastrofálneho stavu budovy. Vláda 
vtedy schválila z požadovaných 82 tisíc eur skoro polovicu – 40 tisíc, čo umožnilo 
zmodernizovanie interiéru oboch pavilónov a zároveň sme obnovili aj elektroinšta-
láciu v jednom z nich. V minulom roku bola odsúhlasená aj druhá časť požadovanej 
sumy, preto sme  mohli v roku 2021 na ďalší rozvoj minúť 39 tisíc eur. Tohtoročná 
podpora umožní tepelnú izoláciu strechy a vonkajšej fasády budovy, nahradíme ešte 
existujúce staré okná novými. Zároveň dôjde aj k významnejšiemu rozvoju: prejdeme 
na geotermálne kúrenie, ktoré prinesie mnoho výhod.  Táto forma kúrenia je účinná, 
má nízke výrobné náklady, vďaka nemu môžeme podstatne znížiť našu energetickú 
závislosť a dá sa využiť nielen na kúrenie, ale aj na ochladzovanie. Je to riešenie 
ohľaduplné k životnému prostrediu, obzvlášť by som vyzdvihol jeho bezpečnosť, lebo 
sa nemusíme obávať ani výbuchu plynu, ani otravy z nesprávneho odvedenia oxidu 
uhoľnatého, ktorý vzniká pri spaľovaní,“ oznámil pán Róbert Berta, riaditeľ školy.

fontosságára, a városunkban megvalósított ökologiával kapcsolatos projektekre, s 
amellyel környezettudatos viselkedésre szeretnénk sarkallni a királyhelmecieket. 

Felsorolna néhányat az imént említett projektek közül?
Az elmúlt évek során több olyan projektet sikerült megvalósítanunk, melyek a kör-
nyezetbarát építési megoldásokkal épülő, energiatakarékos fenntartást is lehetővé 
tévő, magas minőségű városi környezet kialakítását szolgálják. A legjelentősebbek 
ezek közül a kultúrház, valamint a két helyi óvoda épületének hőszigetelése, felújí-
tása, a magyar alapiskola, ahol nyílászárók cseréje zajlott, valamint a szlovák alap-
iskola, ahol hamarosan egy nagy volumenű felújítás indul. Utóbbi esetben az épület 
ökologikus szemléletű felújítása részeként egy energiatakérkosságot segítő fejlesztés, 
a geotermikus fűtésre való átállás is megvalósul. A közeljövőben közel félmillió eu-
rós támogatás felhasználásával szelektív hulladék tárolására alkalmas hulladékgyűjtő 
udvar épül városunkban. Bár nem egy általunk indított beruházás volt, de ide tartozik 
a város teljes területén nemrégiben kiépített szennyvízcsatorna-hálózat, valamint a 
tisztítőállomás bővítése is. Ezek a fejlesztések külön-külön is nagy összegek felhasz-
nálásával valósultak meg, ám ha mindezt összeadnánk, megdöbbentően nagy számot 
kapnánk. Ráadásul itt még nem beszéltem a saját forrásból megvalósított munkákról.

Az említett fejlesztéseken kívül mely egyéb területeken mutatkozik meg a kör-
nyezettudatosságra való törekvésük? 
Folyamatosan azon dolgozunk, hogy csökkentsük a rosszul elhelyezett hulla-
dék környezetkárosító hatását, ezért minden éven jelentős összeget fordítunk az 
illegális szemétlerakatok felszámolására. A komposztálás a zöldhulladék legegy-
szerűbb újrahasznosítása. Átgondolt lakossági hulladékkezeléssel csökkenthető 
a zöldhulladék mennyisége, vagy komposztálással könnyedén újrahasznosítható. 
Mindezt szem előtt tartva három évvel ezelőtt közel ezer darab komposztládát osz-
tottunk szét a családi házban élők számára. A kisebb – de nem kevésbé jelentős 
– aktivitások között említeném a faültetéssel, takarítással, szemétszedéssel kapcso-
latos munkákat, a biológiailag lebomló hulladék gyűjtését, a városi zöldövezet bő-
vítését, továbbá csatlakoztunk több helyi kezdeményezéshez, köztük a Nagyhegy 
megtisztítását célzó I love Nagyhegy akcióhoz is, melyet ingyenes tárolóedények-
kel támogatunk. Egy ideje a bérházakban élők számára is biztosítottuk a biológiai-
lag lebomló konyhai hulladék szelektálását, és még sorolhatnám.   

Mindez azt jelenti, hogy a jelenlegi városvezetés egy az ökológiai fenntarthatóságra 
vonatkozó koncepció alapján készítette el a városfejlesztéssel kapcsolatos terveket?
Manapság alapelvárás, hogy minden település a fejlődésre törekedjen, ugyanakkor 
nagy különbségek vannak a fejlődésre vonatkozó koncepciók meghatározásánál, pe-
dig ettől függ egy adott települése jövője. Munkánk kezdetén egyik legfontosabb 
célunk az volt, hogy Királyhelmec fejlődőképes, zöldebb, szerethető várossá váljon. 
A fejlődés alapvető célja mindig a szociális jólét, a méltányos életfeltételek lehe-
tőségének biztosítása a jelenlegi és jövőbeli nemzedékek számára, ami csak úgy 

Tilos a kerti hulladék égetése! 



5 

interjú

„Célunk, hogy a sport Királyhelmec 
közéletének egy jól működő 
szigete legyen” 
Cross-fit pálya és játszótér építések, felújítá-
sok városszerte, fejlesztések a sportarénán, 
sporttámogatás a városi kluboknak, elképze-
lések az új sportágak bevezetéséről. 
A városi sportélet aktuális kihívásairól, a 
sportkoncepció szellemi tartópilléreiről, il-
letve anyagi vonatkozásairól beszélgettünk 
Apacs Zoltánnal, az önkormányzat mellett 
működő sportbizottság elnökével. 

A jelenlegi önkormányzat megalakulásá-
tól kezdve komoly figyelmet fordít a sport-
ra, ennek számos bizonyítékát láthattuk 
az elmúlt években. Melyek voltak azok a 
mérföldkövek, amelyek elősegítették az 
előrelépést ezen a területen?
Nagy kihívások elé néztünk, amikor közel nyolc évvel ezelőtt hozzáfogtunk a helyi 
sportélet igazgatásához. Elkészítettünk egy sportkoncepciót, meghatároztuk azokat 
az irányvonalakat, amelyek mentén elindulhattunk. Nagyobb változtatások 2017-
ben indultak el, amikor Detrik Dénes elvállalta a TJ Slavoj Sportegyesület elnöki 
feladatait. Az ő kezdeményezésére került sor az alapszabály módosítására, a bel-
ső ellenőrzés kialakítására és megfelelő működtetésére, valamint a kompetenciák 
meghatározására. Az önkormányzat elfogadta azt a javaslatát is, hogy Királyhel-
mec városa jogi személyként legyen tagja a TJ Slavoj egyesületnek, azóta a tizenkét 
bizottsági tag közül hatan az önkormányzat tagjai. Az új elnökkel való együttmű-
ködés során elkezdtük megvalósítani a közös célokat, melyek között kiemelkedő 
helyen szerepel a városban működő sportklubok összefogása. Erre egyrészt azért 
van szükség, mert így átláthatóbb a város sportélete, másrészt pedig ez lehetővé 
teszi az egyesületen belül működő sportszakosztályok támogatását. A röplabdázók, 
a teniszezők és a futók már csatlakoztak, így elmondhatjuk, hogy az induláshoz 
képest mára elég színes lett a paletta, de szeretnének, ha a tollaslabdásokat is a 
szakosztályok között tudhatnánk. A sportélet zökkenőmentességéhez elengedhetet-
len egy biztos lábon álló infrastruktúra is, így a nagyobb mérföldkövek közé kell 
sorolni az elmúlt évben megvalósított fejlesztéseket, melyek közül kiemelkedik a 
sportcsarnok megépítése.

Az elmúlt egy-két év több nehézséget hozott a felnőtt futballcsapat számára. 
Ön szerint mennyit javult a helyzet mostanra?
Nehéz időszak áll mögöttünk, hiszen miután az előző elnök egészségügyi okok miatt 
kénytelen volt lemondani a posztjáról, egy ideig vezető nélkül működött a sportegye-
sület, ráadásul több edző is megvált a csapatától, mindez pedig a felnőtt csapat eredmé-
nyein is megmutatkozott. Tavaly végül Deák Rudolf vállalta az egyesület vezetésével 
járó nehéz munkát, amely mellesleg sok áldozatot kíván – ez volt az oka annak, hogy 
nem sokan kapkodtak a lehetőség után. Az új elnök hatalmas elánnal, kemény elvek-
kel, szilárd eltökéltséggel fogott neki a munkának, aminek hamar meglett az eredmé-
nye: a segítségével gyakorlatilag újra talpra állt a csapat. Hosszas munka és utánajá-
rás, egyeztetések eredményeképpen sikerült új játékosokat igazolni a csapatba, és új 
edzőket is szerződtettünk, s bár nem várhatunk azonnal csodát az újjáalakult csapattól, 
máris jobban állnak, mint tavaly a szezon végén. Az eredmények láttán úgy érzem, jó 
irányba halad a csapat. A kitűzött cél felé haladunk, megérte a sok fáradozást.
Ha már a futballról van szó, fontosnak tartom elmondani, hogy ez év elején együtt-
működési szerződést írtunk alá a Kisvárda FC labdarúgócsapattal, mely jelenleg 
Kisvárda Master Good néven a magyar élvonalban szerepel. Az együttműködés az 
egyesületünkbe tartozó gyerekek és edzők számára ad lehetőséget a fejlesztésre. 

Milyen terveket tűztek ki az előttünk álló időszakra?
Több hosszú távú fejlesztési cél vár még megvalósításra, amelyek nagyobb összege-
ket igényelnek, így ezeket csak pályázati úton elnyert támogatásból tudjuk megvaló-
sítani. Addig a lehetőségeinkhez mérten igyekszünk elvégezni a feladatokat, kisebb-
nagyobb fejlesztéseket véghezvinni. A közelmúltban pályázati pénzekből és saját for-
rásból oldottuk meg az öltözők és a kiszolgáló épület, valamint a déli lelátó felújítását. 
A jövőben a felső lelátó rendbehozatalát, valamint a sportpálya elkerítését tervezzük, 
ezekhez azonban szintén pályázati támogatásra lesz szükség. Folyamatosan keressük 
a lehetőségeket a sportpálya, a műfüves pálya felújítására, korszerűsítésére – minden 
olyan pályázatra reagálunk, amely segíthet céljaink megvalósításában. 
Nagyon szeretnénk, ha új sportágakkal bővülne az egyesület. Az egyik ilyen szakág 
a jégkorong lenne, mivel városunkban jó néhányan – köztük jómagam is – hódol-
nak ennek a sportágnak. Ehhez persze egy jégpálya kialakítására lenne szükség, 
amely szintén a hosszú távú célok között szerepel. A helyi idősek nemrégiben jelez-
ték, hogy nagyon örülnének egy pétanque pályának, amit a város vezetése is remek 
ötletnek tart, így ezt az elképzelést is a tervek közé soroltuk. (A pétanque egy fran-
cia eredetű golyójáték – a szerk. megj.) Egyik legfontosabb célkitűzésünk az, hogy 
sportolási lehetőségeket biztosítsunk a helyiek számára, hiszen azt szeretnénk, ha a 
sport Királyhelmec közéletének egy jól működő szigete lenne. Úgy vélem, jó úton 
haladunk, hiszen néhány évvel ezelőtt csak kevesen gondolták volna, hogy kisváro-
sunkban egy multifunkciós sportcsarnok épülhet. Azt hiszem, egy ilyen eredmény 
láttán okkal bízhatunk abban, hogy idővel a többi elképzelésünk is valóra válik.

Mátyás Hudák Katalin

„Naším cieľom je, aby sa šport stal 
dobre fungujúcim ostrovom spoločen-
ského života v Kráľovskom Chlmci
Výstavba crossfit dráhy a obnova detských ihrísk v meste, možnosti rozvoja v špor-
tovej hale, podpora športu v mestských kluboch, predstavy o zavedení nových špor-
tových odvetví.
O aktuálnych výzvach športového vyžitia v meste, o duševných podporných pilie-
roch športovej koncepcie alebo o finančných vzťahoch sme hovorili so Zoltánom 
Apacsom, predsedom športovej komisie, ktorá funguje v rámci samosprávy.

Súčasná samospráva venuje športu veľkú pozornosť už od svojho vzniku, v mi-
nulých rokoch sme mohli byť svedkami mnohých akcií. Ktoré to boli hraničné 
kamene, ktoré pomohli postúpiť dopredu v tomto odvetví?
Keď sme skoro pre ôsmimi rokmi začali s organizovaním miestneho športového živo-
ta, stáli pred nami veľké výzvy. Pripravili sme koncepciu rozvoja športu, stanovili sme 
smery, ktorými by sme sa mohli uberať. Väčšie zmeny nastali v roku 2017, keď Dénes 
Detrik prijal úlohy týkajúce sa predsedu športového združenia TJ Slavoj. Na jeho 
podnet došlo k úprave všeobecných pravidiel, k vytvoreniu a správnemu fungovaniu 
vnútornej kontroly, ako aj k definovaniu kompetencií. Samospráva prijala jeho návrh, 
aby sa mesto Kráľovský Chlmec stalo členom TJ Slavoj ako právnická osoba, odvtedy 
sú 6 členovia výboru z 12 členmi samosprávy. V spolupráci s novým predsedom sme 
začali spoločne uskutočňovať vytýčené ciele, spomedzi ktorých zaberá výnimočné 
miesto spolupráca športových klubov, ktoré v meste fungujú. Význam tejto spoluprá-
ce spočíva v tom, že sa na jednej strane sprehľadňuje športový život mesta a na strane 
druhej je možné podporovať  športové odvetvia, ktoré fungujú v rámci združenia. 
Volejbalisti, tenisti a bežci sa už zapojili, preto môžeme povedať, že vzhľadom na za-
čiatky, je dnešná paleta športových odvetví už oveľa pestrejšia, ale boli by sme radi, 
keby sa členmi sekcie stali aj hráči badmintonu. Pre bezproblémové fungovanie špor-
tového života je nevyhnutná existencia infraštruktúry, ktorá stojí na pevných nohách, 
preto medzi väčšie hraničné kamene môžem zaradiť aj rozvojové plány uskutočnené 
v minulom roku, spomedzi ktorých vyniká  výstavba športovej haly.

Ostatné dva roky priniesli futbalovému mužstvu dospelých viacero problémov. 
V akej miere došlo, podľa Vášho názoru, k zlepšeniu situácie?    
Za nami je ťažké obdobie, lebo keďže bývalý predseda musel zo zdravotných dô-
vodov odstúpiť z funkcie, športové mužstvo určitý čas fungovalo bez vedenia. Na 
dôvažok z mužstva odstúpilo aj  viacero trénerov a to sa muselo prejaviť aj na 
výsledkoch mužstva dospelých futbalistov. V minulom roku to bol nakoniec Rudolf 
Deák, ktorý prijal ťažkú prácu týkajúcu sa vedenia mužstva, ktorá si vyžaduje veľa 
obetavosti. Aj tá bola príčinou, že nebolo mnoho takých, ktorí by sa o túto mož-
nosť pobili. Nový predseda sa ujal práce s obrovským elánom, s tvrdými zásadami 
a pevnými predsavzatiami, čo sa veľmi rýchlo prejavilo aj na výsledkoch: s jeho 
pomocou sa podarilo mužstvu opäť postaviť na nohy. Po zdĺhavej práci a vyba-
vovaní, po rôznych dohodách, sa dostavili výsledky a podarilo sa zabezpečiť do 
mužstva nových hráčov, to isté prebehlo aj s novými trénermi. Hoci sme od nového 
mužstva nemohli hneď očakávať zázraky, už v súčasnosti sú na tom lepšie ako 
minulý rok koncom sezóny. Podľa dosiahnutých výsledkov mám taký pocit, že muž-
stvo ide dobrým smerom. Smerujeme k vytýčenému cieľu, oplatilo sa zabojovať.
Ak už hovoríme o futbale, považujem za dôležité oznámiť, že sme začiatkom tohto 
roka podpísali zmluvu o spolupráci s futbalovým mužstvom FC Kisvárda, ktoré 
v súčasnosti vystupuje pod menom Kisvárda Master Good a stojí na poprednom 
mieste v rámci maďarských mužstiev. Spolupráca poskytuje možnosti rozvoja naj-
mä deťom a trénerom patriacim do nášho mužstva.

Aké máte plány pre nastávajúce obdobie?
Viacero dlhodobých možností rozvoja ešte čaká na svoje uskutočnenie. Mnohé z nich si 
vyžadujú vyššie investície, preto ich môžeme uskutočniť iba za pomoci podpory získanej 
z úspešných vysúťažených projektov. 
Zatiaľ sa snažíme svoje úlohy plniť 
podľa našich možností, dokončiť väč-
šie aj menšie projekty. Nedávno sme 
z vysúťažených peňazí a vlastných 
zdrojov vyriešili obnovu šatní a pre-
vádzkovej budovy na futbalovom 
ihrisku, ako aj obnovu južnej tribú-
ny. Do budúcna plánujeme dať do 
poriadku hornú tribúnu a oplotenie 
športového ihriska, ale na to budeme tiež potrebovať podporu z tendrov. Priebežne 
hľadáme možnosti na obnovu a modernizáciu športového ihriska a ihriska s umelým 
trávnikom – reagujeme na každú ponuku, ktorá nám pomôže uskutočniť naše ciele.
Veľmi by nás potešilo, keby sa naše združenie rozšírilo o ďalšie odvetvia športu. 
Jedným z týchto odvetví by mohol byť hokej, keďže v našom meste je viacero ľudí 
– medzi nimi aj ja – ktorí sa tomuto športu venujú. Na to by sme potrebovali vy-
tvoriť ľadovú plochu, čo patrí tiež medzi dlhodobé ciele. Miestni seniori nedávno 
oznámili, že by sa potešili pétanquovej dráhe, čo aj vedenie mesta považuje za vy-
nikajúci nápad, tak sme aj túto predstavu zaradili medzi dlhodobé ciele. (Pétanque 
je francúzska hra s kovovými guľami – pozn. red.) Naším vytýčeným cieľom je aj to, 
aby sme zabezpečili  rôzne možnosti športovania pre miestnych obyvateľov, lebo by 
sme chceli dosiahnuť, aby sa šport stal dobre fungujúcim ostrovom v spoločenskom 
živote Kráľovského Chlmca. Myslím si, že kráčame po správnej ceste, lebo pred pár 
rokmi by si iba veľmi málo ľudí vedelo predstaviť, že je možné v našom malom mes-
te vybudovať multifunkčnú športovú halu. Verím, že po dosiahnutí takéhoto výsled-
ku môžeme dúfať v to, že časom sa nám podarí uskutočniť aj naše ďalšie predstavy.

Katalin Mátyás Hudák 
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helmeczy mihály AlApiskolA

oktatási intézményeink záklAdná školA, l. kossuthA 

Magyarként magyarul tanulni nem lehetőség, 
hanem kiváltság, kötelesség és felelősség
Az óvoda utolsó évét látogató gyermek számára nagy esemény az iskolába való beirat-
kozás. Az 1. évfolyamba történő beíratásra 2022. április 1-je és április 29-e között került 
sor. Iskolánkba április 28-ig 32 gyermeket írattak be. 
Az ünnepélyes beíratás 2022. április 22-én zajlott a Helmeczy Mihály Alapiskolában. 
Nagy örömünkre szolgált, hogy idén lehetőségünk nyílt a személyes találkozásra a szü-
lővel, gyermekkel egyaránt. Iskolánk előnyben részesítette a törvényes képviselőkkel 
való személyes találkozást, ugyanis a jelenlévők a dokumentumok kitöltése mellett rész-
letesebb információkat kaptak az intézményben folyó munkáról, az iskolakezdés körül-
ményeiről, valamint szívesen válaszoltunk az esetlegesen felvetődő kérdéseikre is.
Iskolánkat megtisztelte jelenlétével Petrovay László, a Rákóczi Szövetség Magyar Is-
kolaválasztási Programjának igazgatója és Leczo Bernadett, a Közös Tanügyi Hivatal 
vezetője. Első évfolyamos tanulóink verses-zenés összeállítással szórakoztatták az óvo-
dásokat és a jelenlévőket. Az eseményen a Rákóczi Szövetség szakemberei kisfilmet 
készítettek, melynek főszereplői leendő elsőseink voltak, akik örömmel vették át a szö-
vetség jóvoltából biztosított iskolatáskát, és bátran nyilatkoztak a film készítőinek. 

Dobos András

Nyitott nap a Helmeczy Mihály Alapiskolában 
„Modern és gyermekbarát” mottóval április 25-én nyitott napot tartottunk leendő ötödikes 
diákjainknak és az őket elkísérő szüleiknek. A kis barátaink szüleik társaságában elfoglal-
ták és benépesítették a Buzánszky Jenő Sportarénát. Ezt követően olyan mozgalmas és tar-
talmas foglalkozásokon vettek részt, mint a nyelvi játékokkal egybekötött iskolabemutató, 
ahonnan addig mentek, mendegéltek, amíg a mese szárnyán egy népmesébe csöppentek. 

Innen táncolva és muzsikálva jutottak a Bodrog Tanodába, Játékfűzésre. Közben robotok-
kal is találkoztak, és ha már összefutottak velük, kicsit át is írták a programjukat. Minden-
kinek köszönjük, aki ellátogatott hozzánk. Csuda jó délutánt töltöttünk együtt!

Dobos András

„Kukkants be…” program – újraindítva 
A Kukkants be hozzánk... című programsorozat keretén belül nemrégiben fogadtuk a 
királyhelmeci és a környező településekről érkező óvodásokat, akik szüleik kíséretében 
érkeztek hozzánk azzal a céllal, hogy megismerjék iskolánkat, oktatóinkat, leendő osz-
tályfőnökeiket. A látogatók betekintést nyerhettek iskolánk életébe is.

Március 31-én húsvéti játszóházzal vártuk a hozzánk ellátogató gyerekeket. Játékos foglal-
kozással indítottunk a sportcsarnokban, majd a húsvéti népszokásokkal ismerkedtek meg a 
gyerekek. Ezt követően az ovisok papírból készült tojástartókat készítettek, amelyek hasz-
nosnak bizonyultak a földszinti folyosón elrejtett hímes tojások keresése közben. 
Mindkét esemény remek hangulatban zajlott. Sok szeretettel várunk minden érdeklődőt 
a további programokra is.

Illés Irén

Projekt počítame zo srdca 
(deň finančnej gramotnosti na 1.stupni)
Pomáhať druhým od srdca je ten najväčší dar. Aj naše mesto sa zapojilo do humanitár-
nej pomoci pre Ukrajinu. Z tohto dôvodu prebiehal aj náš projektový deň  finančnej gra-

motnosti na 1.stupni ZŠ trochu netradične. 
Konal sa dňa 15.3.2022 pod názvom „Počí-
tame zo srdca“. Jednotlivými úlohami sme  
nadviazali na momentálnu (žiaľ, smutnú) 
situáciu vo svete. Vychádzali sme z oznamu, 
uverejneného na našej stránke školy, ktorý 
sa venuje výzve – zbierke na pomoc ľuďom 
z Ukrajiny. Našou hlavnou úlohou bolo teda 
v deň projektu sústrediť sa na túto pomoc.
Porozprávali sme sa so žiakmi o danej téme, 
o ľudských hodnotách a potrebách, objasnili 

sme si pojmy: bohatstvo, mier, solidarita, humanitárna pomoc. Žiaci následne spoločne 
alebo v skupinách vyrábali plagát na tému: Čo všetko zabalím do krabice? Vystrihovali 
a lepili z letákov položky, ktoré by radi venovali ľuďom z Ukrajiny podľa daného zozna-
mu. Boli to predovšetkým trvanlivé potraviny a hygienické potreby. Žiaci 3.- 4. ročníka 
mali určený aj limit – 5 eur  na jednu  „pomocnú krabicu“. V ŠKD sa oboznamovali 
s internetovou stránkou: zlatka.in/sk/, kde si deti mohli vyskúšať svoje vedomosti a zruč-
nosti v oblasti finančnej gramotnosti. Niektoré deti úlohu zobrali veľmi zodpovedne a na 
nasledujúci deň priniesli z domu plné tašky trvanlivých potravín a hygienických potrieb. 
Tieto dary boli odovzdané do Komunitného centra v Kráľovskom Chlmci.
Za každý jeden dar, za každú zvládnutú aktivitu a ochotnú spoluprácu patrí obrovské 
„ďakujem“ všetkým zúčastneným.

Stretnutie redaktora so spisovateľom
Marec je jedným z najkrajších mesiacov roka. Pomaly sa lúčime so zimou a vítame 
medzi nami jar. Okrem toho však oslavujeme i knihy, ktoré sú nekonečným zdrojom po-
znania. Marec – mesiac kníh si pripomenuli aj žiaci IV. C triedy zaujímavou aktivitou. 
Na hodine slovenského jazyka sa presunuli do priestorov školskej knižnice. Na začiatku 
aktivity boli žiaci rozdelení do dvojíc a každá dvojica mala za úlohu preštudovať si ži-
votopis a tvorbu známeho slovenského autora. Spoločne si pripravili otázky a odpovede 
zo života spisovateľa a následne sa zrealizovalo stretnutie redaktora so spisovateľom. 
Jeden z dvojice bol redaktorom, ktorý robil rozhovor s druhým žiakom – so spisovate-

ľom.  Po skončení rozhovorov mali žiaci možnosť vyhľadať, prelistovať  a vypožičať si 
diela od daných spisovateľov. Veríme, že si v dnešnej pre knihu neprajnej dobe knihy 
zamilujú, aby sa naplnili slová J. A. Komenského: „Nemilovať knihy znamená nemilo-
vať múdrosť. Nemilovať múdrosť však znamená stať sa hlupákom.“

Denisa Szemánová

 „Kniha – kľúč k detskému srdiečku“
Regionálna knižnica Kráľovský Chlmec vyhlásila online súťaž v prednese vlastnej lite-
rárnej tvorby pod názvom: „Kniha – kľúč k detskému srdiečku.“
Žiaci súťažili vo voľných literárnych žánroch poézie a prózy. Súťažiaci zaslali svoje die-
la na emailovú adresu knižnice. Práce žiakov hodnotila odborná komisia. Najlepšie prá-
ce na základe hodnotenia odbornej poroty boli odmenené diplomom a vecnými cenami. 
Každý súťažiaci dostal Pamätný list za účasť v súťaži prednese vlastnej literárnej tvorby 
v rámci projektu – „Kniha – kľúč k detskému srdiečku“ a vzácny darček.

Megemlékeztünk a költészet napjáról
„Jöjj el szabadság! Te szülj nekem rendet,
jó szóval oktasd, játszani is engedd
szép, komoly fiadat.” (József Attila)
Április 11-én megemlékeztünk nagy költőnk, József Attila születésnapjáról, amely egy-
ben a magyar költészet napja is. Az alsó tagozatosok rövid prezentáció segítségével is-
merkedtek meg a költő életútjával. A negyedikesek közösen elszavalták a Mama című 
verset, míg a harmadikosok az Este jó c. vers megzenésített változatát énekelték el. A 
másodikosok rövid jegyzetet és rajzot készítettek a jeles nappal kapcsolatban. A kis el-
sősök az Altató című vers animációs változatát nézték meg.
Két év kihagyás után a Műszaki Szakok és Mesterségek Szakközépiskolája maratoni 
felolvasó délelőttnek adott otthont, melyre iskolán felső tagozatos diákjait is meghívták. 
A gyerekek csodálatos és élményekben gazdag délelőttnek voltak részesei. Ezen a dél-
utánon tartottuk a Petőfi-Tompa Vers- és Prózamondó Seregszemle iskolai fordulóját is.

Illés Irén

Svetový deň Downovho syndrómu
21. marec je Svetovým dňom Downovho syndrómu a kaž-
doročne si ho pripomína viac ako 65 krajín sveta vrátane 
Slovenska. Pri tejto príležitosti prebiehala i na našej škole 
„Ponožková výzva“. Žiaci spolu s učiteľkami oblečením si 
inej ponožky vyjadrili svoju solidaritu s ľuďmi s Downovým 
syndrómom. Symbol rozdielnych ponožiek nám pripomína, 
že byť iný je normálne. Všetci sme si iní, no práve to robí 
svet pestrejším a krajším. Prioritným cieľom tohto dňa bolo poukázať na to, že ľudia s Do-
wnovým syndrómom majú mať možnosť plne využívať rovnaké práva, príležitosti a voľby 
ako ostatní ľudia. Žiaci na túto výzvu reagovali veľmi pozitívne. Po krátkom videu o živote 
detí a dospelých s Downovým syndrómom sme si vysvetlili pojem inklúzia ako rovnosť, dať 
šancu, splynutie, spolupráca, kamaráti a ľudskosť, otvorenosť, úcta, začlenenie do skupín, 
ale aj ako životný postoj a spôsob správania sa voči iným. Následne si žiaci prvého stupňa 
zatancovali „ponožkový tanec“, ktorý sa tancoval podľa rovnakých pravidiel ako stolič-
kový tanec s tým rozdielom, že po zastavení hudby každý žiak namiesto stoličky sa musel 
postaviť za voľný pár prezuviek. Žiaci mali „z ponožkového tanca“ veľkú radosť. Dali tým 
zároveň najavo, že si uvedomujú odlišnosť týchto ľudí, ale aj to, že ich podporujeme a ich 
inakosť chápeme. Ľudia s Downovým syndrómom žijú medzi nami, sú jedni z nás a my 
svojím pochopením a svojou podporou im dávame šancu na plnohodnotný život.
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Felolvasó maraton a magyar költészet napja alkalmából
József Attila mérhetetlenül vágyott a szeretetre, ám rövid élete alatt mindhiába ke-
reste azt. A kétségbeesés, a kilátástalanság végül a halálba kergette őt. Hatalmas 
veszteség, hogy mi nem ismerhetjük e költőóriást, e különleges embert, ám a versei 
révén lehetőségünk van arra, hogy megismerjük és szeressük őt. Az ő tiszteletére 
mozdul meg a nemzet minden év április 11-én. Ezen a napon a magyar költészet e 
különleges alakját ünnepeljük, mindemellett lerójuk a tiszteletünket az egyetemes 
magyar költészet előtt. 
Ehhez a „mozgalomhoz” csatlakozva immár ötödik alkalommal rendeztük meg is-
kolánkban a felolvasó maratont, ahol ezúttal is vendégül láttuk a bélyi, a bolyi, a ki-
rályhelmeci, a nagygéresi és a tiszecsernyői alapiskolák tanulóit és tanárait. Iskolánk 
diákjai, tanárai is szívesen bekapcsolódnak a felolvasásba. Vannak, akik saját ver-
süket és novellájukat adják elő, de akadnak közöttük olyanok is, akik ragaszkodnak 
egy-egy kedvenc költőhöz vagy vershez. Mindig gondolunk a kerek évfordulókra is, 
így került be az idén egy-egy részlet Molnár Ferenc, Örkény István, Nemes Nagy 
Ágnes és Pilinszky János írásából is. 
A kisdiákok és a mi tanulóink József Attila verseket adtak elő, de Radnóti Miklós, 
Szabó Lőrinc, Petőfi Sándor, Kosztolányi Dezső, Karinthy Frigyes, Lackfi János, 

Királyhelmeci gimnazista az országos Kosáry Domokos 
Történelemverseny döntőjében
A Kosáry Domokos Történelemversenyt a Történelemoktatók Szakmai Egyesüle-
te a Magyar Nemzeti Múzeummal és a Magyar Mezőgazdasági Múzeummal társz-
szervezésben rendezi minden évben a történelmet szerető diákoknak és tanáraiknak. 
A versenyen a magyarországi és a határon túli magyar oktatási intézmények 7–10. 

évfolyamos diákjai mérhetik össze tu-
dásukat. A Királyhelmeci Gimnázium 
Tercia D osztályos diákja, Furik Csaba 
András ezen az éven is bejutott az or-
szágos döntőbe, ahová a több száz indu-
ló közül csak a legjobb húsz juthatott el. 
A végső megmérettetés április 2-án 
zajlott a Magyar Nemzeti Múzeum pa-
tinás falai között, ahol az egyes kate-
góriák legjobbjai mérettettek meg. A 
verseny a Nemzeti Múzeum munkatár-
sai által összeállított gyakorlati kérdés-
sorral indult, melyet a múzeum falai 
között barangolva tudtak megoldani a 

diákok, akik ezután különböző történelmi személyek bőrébe bújva mutathatták 
meg érvelő- és előadó-képességüket. Vitatkozás közben kellett meggyőzni a zsűrit 
és a közönséget az igazukról a versenyzőknek, akik a versenybizottság visszajel-
zései alapján minden kategóriában kiemelkedően teljesítettek. Kevéssel ugyan, de 
András lemaradt a dobogóról, viszont így is nagy sikernek könyveljük el, hogy a 
szoros döntőben ilyen szépen helyt állt határon túli magyarként. Köszönjük a po-
zitív tapasztalatot, a sok ajándékot és a remek szervezést! Az impozáns környezet 
maradandóvá tette számunkra az élményt. 

Mihók Lucia

Márai Sándor és Tóth Krisztina tollából is elhangzott egy-egy vers vagy novella-
részlet. A programot játékos feladatok és zenés irodalmi előadások gazdagították. 
A délelőtt egyik kedvelt része volt a kreatív írás, mely során öt megadott kulcsszó 
alapján kellett megfogalmazniuk a tanulóknak egy-egy egyperces novellát, majd 

meghallgathattuk az Örkény István eredetit is. Sohasem maradhatnak el a kortárs 
szerzők: Lackfi János átiratai színessé tették a felolvasó maratont, de nagyon jól 
szórakoztunk Grecsó Krisztián elbeszélésén is. Külön figyelmet kapott Márai Sán-
dor, hiszen ő is ezen a napon ünnepli születésnapját. Az ő Naplóiból is elhangzot-
tak részletek egy saját készítésű kisfilm kíséretében.
Örültünk, hogy az alapiskolások elfogadták a meghívásunkat, ahogy annak is, 
hogy évről évre egyre fiatalabb diákok hozzák el kedves versüket, könyvüket, no-
vellájukat. Meghitt hangulatban telt el a versekkel átszőtt tavaszi délelőtt. Olyan 
költő emlékének adóztunk ezzel, aki sokat szenvedett az emberi kapcsolatokért, 
de az idők távlatából is képes gyerekeket, embereket békében összekötni, és utat 
nyitni a szívekbe az igényesebb, értékállóbb irodalom felé.

Pankovics Andrea

királyhelmeci művészeti AlApiskolA
Izgalmas versenyek és programok zajlottak iskolánkon 
a tavasz első heteiben
Március 24-én kiállítás megnyitó zajlott a Királyhelmeci Mailáth József Regionális 
Múzeumban, ahol Binó István (1917-2003) világi és szakrális tematikájú szobrait 
mutatták be. Az eseményt Žofia Feťková és Žofia Hancsovszká zongorajátéka színe-
sítette. A lányokat Anikó Gaboda és Klaudia Ripcsu Kocsis készítette fel. 
Idén is beneveztünk a Világűr gyerekszemmel című országos rajzversenybe. Diákja-
ink kreatív, galaktikus témájú rajzai elkerültek a Tőketerebesi Dél-Zempléni Múze-
um és Kulturális Központba. Egyik ügyes rajzolónk, Szabó Norbert a járási forduló 
4. kategóriájának díjazottja lett. 

Április 1-jén tanulóink részt vettek az Andersen éjszakája 2022 című emlékdélutá-
non, amelyet Hans Christian Andersen születésének évfordulója alkalmából szer-
veztek a könyvtárban, ahol a rendezvényt követően Horňák Izabella és Nagy Beáta 
tanító nénik kézműves foglalkozással várták a gyerekeket. 
Iskolánk falai között első alkalommal szerveztünk húsvéti alkotóházat. Az április 
13-án zajló eseményen a gyerekek különféle tojásfestési technikákat tanultak, „nyu-
szikalapot“ készítettek, vidám „nyuszitáncot” tanultak, ügyességi játékokban vehet-
tek részt. A programba egy kis cukorkakeresés is belefért. 
Eseménydús időszakot tudhatunk magunk mögött, és a folytatás csak még jobb lesz, 
hiszen az idei tanév hátralevő részében további programok, koncertek megszerve-
zését tervezzük. Ezúttal is nagy izgalommal várjuk, hogy legügyesebb zongoristá-
ink megmérettessék magukat a Talent 2022 zongoraversenyen, amelyet két év után 
végre ismét az iskola koncerttermében tarthatunk meg. Szorgalmasan készülünk az 
anyák napi rendezvényre, nevelési koncerteket adunk, júniusban pedig gyereknapot 
ünneplünk majd. Az elmaradhatatlan abszolvens koncert és különböző kiállítások 
megszervezése is a naptárunkban szerepel. 

Nagy Beáta

Ünnepi készülődés az Édenkert Óvodában
Az Édenkert Óvoda és 
Bölcsőde gyermekei 
körében nagy lelkese-
déssel telt a húsvétra 
való várakozás. A közös 
dalokkal, bibliai történe-
tekkel, játékokkal, ün-
nepi díszítéssel maguk a 
gyermekek is érdeklődő 
résztvevővé váltak. A 
fiúk napokon át tanul-
gatták a locsolóverset, 
a kislányok pedig szor-
galmasan gyűjtögették a 
festésre szánt tojásokat. 
Az ünnep előtti nagyhé-
ten Húsvéti játszóházat 
szerveztünk. A gyere-
kek kézműves techni-
kákkal, különböző anyagok felhasználásával készítették el az ünnephez kapcsolódó 
tárgyakat, jelképeket, húsvéti díszeket. A szorgos, ügyes gyerekkezek által így ké-
szültek üdvözlőlapok, ajtódíszek, báránykák, és persze az elmaradhatatlan pirosra 
festett tojások. A munka végeztével, néphagyományainkhoz híven locsolkodásra is 
alkalom nyílt. A fiúk kosárkákkal a karjukon elmondták a locsolóverset, majd szép 
sorjában meglocsolták a kislányokat és a szeretett óvó néniket is. A locsolásért és a 
locsolóversért szépen festett hímes tojásokat kaptak jutalmul. Az Édenkert Óvoda 
kislegényei büszkén vihették haza a tojásokkal megtelt kosárkákat.

Nagy Eleonóra
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Szemétszedési akciót szervezett 
a királyhelmeci önkormányzat
Közel kétszáz zsák szemét gyűlt össze

Városunkban már hagyomány, hogy a környezetvédelemmel kapcsolatos akcióban 
vesznek részt a városi hivatal dolgozói, akik április 21-én a kiskertészeti övezetben 
tisztítottak meg egy nagyobb területet, több konténernyi szemetet szedve össze. A 
reggeli gyülekezőnél a szervezők nejlonzsákokkal, gumikesztyűkkel látták el a csa-
patokat, akik Pataky Károly polgármester biztató szavai és eligazítása után indul-
tak útnak. A kezdeményezésben közel 40 hivatali dolgozó vett részt, akikre nagy 
mennyiségű, vegyes összetételű hulladékkupacok vártak. A szemét között ezúttal is 
akadt gumiabroncs, matrac, ablakkeret, rengeteg kidobott üveg, pléhdoboz, de több 
mosdókagyló is a traktor pótkocsijának platójára került. Mindezen már meg sem 
lepődtek az önkéntesek, akiknek keze nyomán rend és tisztaság, és persze rengeteg 

Kitüntették az életmentő 
királyhelmeci rendőröket
Ez volt az első alkalom, hogy életmentésért díjazták a Királyhelmeci Városi Rend-
őrség tagjait

Elismerésben részesítették Dobó Istvánt és Bodrogi Gergőt, akik tavaly ősszel meg-
akadályozták, hogy egy férfi öngyilkos legyen. A Községi és Városi Rendőrségek 

Parancsnokainak Szlovákiai Szövetsége 
(ZNOMPS) 2021 októberében a Csorba-tó-
nál tartott összejövetelén díjazta azokat a 
rendőröket, akik munkájuk során emberéletet 
mentettek. A járványhelyzet miatt a díjazot-
tak a kitüntetéseket akkor nem vehették át 
személyesen. Erre csak nemrégiben, az or-
szágos szervezet Kassa megyei szekciójának 
2022. április 7-én, Dargón tartott összejövete-
lén kerülhetett sor. A 12 Kassa megyei kitün-
tetett között ott volt a Királyhelmeci Városi 
Rendőrség két munkatársa, Bodrogi Gergő 
és Dobó István is, akik az elmúlt év szeptem-
berében, a közigazgatásilag Királyhelmechez 
tartozó Fejszésen akadályozták meg, hogy 
egy férfi öngyilkos legyen. Tettükért szemé-
lyesen a ZNOMPS Kassa megyei elnökétől, 

Slavomír Pavelčáktól vehették át az elismerő okleveleket és az emlékérmeket. 
Ahogy arról korábban beszámoltunk, tavaly szeptemberben királyhelmeci járőrök 
megmentették egy fiatal férfi életét, aki az udvarán lévő hinta keresztlécére kötötte 
fel magát a közigazgatásilag Királyhelmechez tartozó településen. Az eset után 
a két kitüntetett járőr azt nyilatkozta, örülnek, hogy sikerült megakadályozni-
uk egy ember halálát. Mint mondták, munkájuk során az motiválja őket, hogy 
segítsenek a polgárokon. Ez volt az első alkalom, hogy életmentésért díjazták a 
Királyhelmeci Városi Rendőrség valamelyik tagját. Jozef Kalapos, a Királyhel-
meci Városi Rendőrség parancsnoka, aki az április 7-ei eseményen is jelen volt, 
nagyra értékeli beosztottjai szakmai és emberi helytállását, s mint mondta, büsz-
ke arra, hogy a királyhelmeci rendőrök ilyen kiemelkedő munkát végeznek.

hulladékkal teli zsák maradt. Kora délutánig gyűltek a zsákok a Kis-hegyen vezető 
utak mentén. Az összegyűjtött hulladék elszállítását a városi hivatal gazdasági mű-
szaki ellátó és szolgáltató osztályának munkatársai végezték. 
„A Föld napja mozgalom egyik legnagyobb sikere, hogy helyi igény szerint, helyi 
kezdeményezésre szerveződnek a Föld napi programok, és ma már nem csak április 
22-én. A Királyhelmeci Városi Hivatalban dolgozó kollégáimmal együtt ismét sze-
métgyűjtő akciót szerveztünk a Kis-hegyen, és sajnos, az előző évekhez hasonlóan 
most is akadt dolgunk bőven. Nagyra értékeljük, hogy munkatársaink közül ezúttal 
is mindenki eljött, aki csak tehette, és közösen tettek a város tisztaságáért. Bár ilyen 
rövid idő alatt ennyi önkéntessel lehetetlen megtisztítani a kertövezet teljes területét, 
az akció így is eredményes volt. Szeretnénk példát mutatni és arra buzdítani az itt 
élőket, hogy figyeljenek ők is jobban a környezetükre. Kerüljék a szemetelést, hiszen 
a város területén kellő számú hulladékgyűjtő edény van elhelyezve, hogy megsza-
baduljanak a feleslegessé vált hulladéktól” – mondta Pataky Károly polgármester.

Már hagyománnyá vált, hogy a Föld napja alkalmából a kertövezetben takarítanak a 
városi hivatal munkatársai

Világnapok a főszerepben
A világnapok célja egy téma vagy probléma középpontba helyezése, hangsúlyozása. 
Iskolánkban mi is behatóan foglalkozunk azokkal a témakörökkel, amelyek a tanulóin-
kat is érintik. Márciusban a víz és az egészség világnapjáról emlékeztünk meg. Az első 
eseményen interaktív előadást tartottunk. A prezentáció során azt tapasztaltuk, hogy a 
diákok bőséges ismerettel rendelkeznek a témában és tudják azt is, hogy mennyire fon-
tos a vizeink védelme. Az előadás során hangsúlyoztuk, hogy apró léptekkel és egy kis 
odafigyeléssel mi magunk is sokat tehetünk vizeink megóvása érdekében. 
Az egészség megőrzését nem lehet eléggé hangsúlyozni. Éppen ezért tartottuk fontosnak, 
hogy az egészég világnapja alkalmából olyan rendhagyó tanórát tartsunk, melyen részle-
tesen foglalkoztunk az egészséges életmód meghatározó pilléreivel. Nagyon fontos, hogy 
már kisgyermek korban megtanítsuk tanulóinknak az egészséges táplálkozás szabályait, 
valamint, azt, hogy milyen jótékony hatásai vannak a sportolásnak az egészség megőr-
zése szempontjából. A foglalkozások és az oktatóvideók játékos formában, ám nagyon 
érthetően és világosan közvetítették a gyerekek számára a legfontosabb ismereteket az 
egészségvédelemről. A tanulók hasznos információkkal gazdagodtak az előadás során.

Kirándulás a Mesék birodalmában
Iskolánkon minden év márciusában kiemelkedő figyelmet kap a mese. A könyv hónapja 
alkalmából szerettük volna kissé közelebb hozni a mesék varázslatos világát a tanu-
lók számára, ezért mesehetet szerveztünk, mely során bemutattuk A tulipánná változott 
királyfi című bábjátékot. A tanulók heteken keresztül szorgosan készülődtek, szöve-
get tanultak, bábokat készítettek és díszletet festettek, és izgatottan várták az előadás 

napját. A sok ragyogó szempár és a mosolygó arcok arról tanúskodtak, hogy a nézők 
érdeklődéssel követik a történetet. Az előadás után megbeszéltük a történetet és annak 
tanulságát. A gyerekek lelkesen kapcsolódtak be a beszélgetésbe. A hét során rajzpá-
lyázatot is hirdettünk, mely kapcsán arra kértük a tanulókat, hogy rajzolják le a kedvenc 
mesejelenetüket. A szebbnél szebb alkotásokból kiállítást szerveztünk az iskolában.

Húsvéti játszóház
A húsvéti ünnepkört megelőző napokban játszóházat tartottunk, melynek alkalmával 
felelevenítettük a húsvéti történéseket, a népszokásokat és a hagyományokat. A diákok 
locsolóverset tanultak, búzát vetettek és húsvéti dekorációkat készítettek. A kellemes 
hangulatú délelőtt során szebbnél szebb alkotások készültek.

Nagy Szilvia

királyhelmeci óvodA

Veľkonočné tvorivé dielne v materskej škole
Po dvoch dlhých rokoch sa nám, za dodržania všetkých predpísaných hygienických 
opatrení,  podarilo zorganizovať v spolupráci s našimi milými rodičmi veľkonočné tvo-
rivé dielne. V minulosti sa tešili veľkej obľube, preto ich deti očakávali s radosťou. Pani 

učiteľky z materských škôl v spo-
lupráci s rodičmi pripravili tieto 
tvorivé dielne preto, aby oživili 
jarné ľudové tradície.
V každej triede boli pripravené  
kreatívne úlohy s veľkonočnými 
motívmi, ktorých cieľom bolo vy-
robiť tradičné veľkonočné ozdoby. 
Chceli by sme vyzdvihnúť najmä 
myšlienku vzájomnej spolupráce 
rodičov s deťmi. V triedach zavlá-
dol  kreatívny a tvorivý elán, lebo 
rodičia sa snažili o motiváciu svo-
jich ratolestí príhodami a zvykmi 
zo svojho detstva.  Ich prístup po-
vzbudil deti k aktívnemu tvoreniu 
tradičných veľkonočných ozdôb. 

Šikovné pani učiteľky a mamičky ukázali deťom rôzne techniky zdobenia polystyrénových 
vajíčok – servítkovú techniku a lepenie vlny na vajcovú škrupinu. Veľký úspech malo 
aj odlievanie sadry do veľkonočných formičiek na pečenie a ich následné vymaľovanie. 
Deti boli zručné aj vo  vytváraní ozdôb pomocou zapichovania dekoratívnych detailov do 
podkladu, a pod. 
Deťom sa zdobenie veľkonočných vajíčok veľmi páčilo a mali radosť z pekných spoločných 
výtvorov. Mamičky si u nás v príjemnej nálade ešte chvíľku posedeli a zahrali sa s deťmi rôz-
ne hry. Ony im potom predviedli svoje piesne a tance, ktoré si pre ich potešenie  pripravili. 
Všetci sa tešili z krásnych veľkonočných ozdôb, ktoré spoločne vyrobili. Keďže počas veľko-
nočných sviatkov zdobili chodby našich materských škôl, potešili každého, kto k nám zavítal. 

Monika Pásztorová
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Felhívás városi kitüntetések adomá-
nyozására irányuló javaslattételre
Királyhelmec Város Önkormányzata 2014. március 27-i ülésén Királyhelmec első írá-
sos emlékének 800 éves évfordulója tiszteletére döntött a városi kitüntetések adomá-
nyozásáról, melyek átadására ünnepélyes keretek között minden év szeptemberében 
Királyhelmec Város Napja évfordulóján kerül sor. 

Az alábbi kitüntetések 
adományozhatók:
- évente legfeljebb egy 
Díszpolgári cím (egy élő 
személynek, illetve egy 
elhunyt személynek,
- évente legfeljebb há-
rom Pro Urbe Királyhel-
mec Díj (posztumusz is 
adható)
- évente legfeljebb négy 
Királyhelmec Város 
Polgármesterének Díja 
(három egyéneknek, egy 
közösségnek) 

„Királyhelmec Város Díszpolgára” cím azon Királyhelmecen kívül élő személynek, aki 
Királyhelmec fejlődéséért, a közélet, a tudomány, a művészet, az oktatás, az egészség-
ügy vagy a sport területén maradandót alkotott ill. kimagasló eredményt ért el. Gazdag 
életművével a város, az ország, a világ, egyetemes érdekeit tiszteletre méltóan szolgálta.
„Pro Urbe Királyhelmec Díj” adományozható azon magánszemélynek, szervezetnek, kö-
zösségnek, aki/amely Királyhelmecért, a város alakításáért, értékének megőrzése érdeké-
ben kimagasló, egyedi alkotó tevékenységet folytatott, maradandót alkotott.
„Királyhelmec Város Polgármesterének Díja” adományozható annak a személynek il-
letve közösségnek, aki vagy amely hosszú időn keresztül eredményesen tevékenykedett 
Királyhelmec kulturális, közművelődési és társadalmi életében, munkássága, magatar-
tása, tevékenysége példaként állítható városunk lakossága, leginkább az ifjúság elé.
A kitüntetések adományozására javaslatot tehet a polgármester, a képviselő-testület 
tagjai, Királyhelmec polgárai, a városban működő társadalmi, politikai, gazdasági szer-
vezetek, illetve önszerveződő közösségek.
A javaslatnak tartalmaznia kell a javasolt kitüntetés típusát, a javasolt személy nevét, a 
javaslattevő(k) nevét, aktuális elérhetőségeket, a javasolt személy rövid életrajzát, részletes 
indoklást, a javasolt személy ill. hozzátartozó írásos nyilatkozata személyes adatainak fel-
használásához. A városi kitüntetésekre vonatkozó részletes szabályokat a Városi Kitüntető 
Díjak alapításáról és adományozásának rendjéről szóló 2/2014 önkormányzati rendelete 
tartalmazza, mely megtekinthető és letölthető a www.kralovskychlmec.org. oldalon a ren-
delettárban. A kitüntetés adományozását erre a célra rendszeresített nyomtatvány pontos 
kitöltésével lehet kezdeményezni..A javaslatot  2021. június 30-ig lehet postai úton benyúj-
tani a városi hivatalba, de személyesen is leadható a városi hivatal 3. emeleti titkárságán. 
További információ kérhető: ildiko.molnarova@kralovskychlmec.sk e-mail címen, a 056/ 
63 215 24 -es telefonszámon illeteve személyesen a Királyhelmeci Városi Hivatal közigaz-
gatási, szociális ügyek és vállalkozási osztályán, 2. emelet, 18. sz. iroda.

Výzva na predloženie návrhov na 
ocenenie významných osobností mesta
Mestské zastupiteľstvo v Kráľovskom Chlmci pri príležitosti osláv 800. výročia prvej 
písomnej zmienky o našom meste sa dňa 27.03.2014 uznieslo na vydaní Všeobecne 
záväzného nariadenia mesta  č. 2/2014 o udeľovaní verejných ocenení mesta Kráľovský 
Chlmec. Slávnostné odovzdávanie verejných ocenení sa každoročne uskutoční v sep-
tembri pri príležitosti Dňa mesta Kráľovský Chlmec.  
Udelené môžu byť nasledovné ocenenia: každoročne najviac jednému kandidátovi 
Čestné občianstvo mesta Kráľovský Chlmec (môže sa udeliť i po smrti –in memoriam), 
každoročne najviac trom kandidátom Cena Mesta Kráľovský Chlmec PRO URBE (môže 
sa udeliť i po smrti - in memoriam), každoročne najviac štyrom kandidátom Cena pri-
mátora mesta Kráľovský Chlmec (trom jednotlivcom  a jednému kolektívu). 
Čestné občianstvo mesta Kráľovský Chlmec sa môže udeliť významným osobnostiam, žijúcim 
mimo Kráľovského Chlmca, ktoré sa dlhodobo a mimoriadne, obzvlášť významným spôso-
bom zaslúžili o rozvoj a zveľadenie mesta, ochranu jeho záujmov a šírenie jeho dobrého 
mena doma i vo svete, alebo ktoré obohatili ľudské poznanie vynikajúcimi tvorivými výkonmi.
Cena Mesta Kráľovský Chlmec PRO URBE  sa môže udeliť jednotlivcom alebo kolektí-
vu za zásluhy o rozvoj mesta, za vynikajúce tvorivé výkony, významné výsledky v oblasti 
kultúry a športu, výchovy, vzdelávania, vedy a spoločenského života. 
Cenu primátora mesta Kráľovský Chlmec udeľuje primátor jednotlivcom alebo kolek-
tívom, ktoré sa významným spôsobom zaslúžili o rozvoj, reprezentáciu a propagáciu 
mesta a regiónu, za dlhoročné pôsobenie a aktivitu vo verejnoprospešnej organizácii 
alebo pri významnom životnom jubileu. 
Návrh na udelenie ocenení môžu podať: primátor, poslanci mestského zastupiteľstva, 
obyvatelia mesta, občianske združenia, spolky, umelecké a ekonomické inštitúcie pôso-
biace na území mesta. V návrhu na verejné ocenenie je potrebné uviesť názov ocenenia, 
základné údaje navrhovaného jednotlivca alebo kolektívu, aktuálne kontaktné údaje (tele-
fonický a mailový kontakt) navrhovaného,  aktuálne údaje navrhovateľa, stručný prehľad 
pôsobenia (alebo životopis) navrhovaného jednotlivca, stručná charakteristika u kolektí-
vu, súhlas navrhovaného resp. pozostalého so spracúvaním osobných údajov. Podmienky 
udeľovania verejných ocenení upravuje VZN č. 2/2014 o udeľovaní verejných ocenení 
mesta Kráľovský Chlmec dostupné na webovej stránke mesta www.kralovskychlmec.org. 
Návrh sa predkladá na predpísanom tlačive. Návrhy môžete posielať v termíne do 30. 
júna 2022 poštou na adresu Mestský úrad L. Kossutha 99, 077 01 Kráľovský Chlmec 
alebo osobne do podateľne Mestského úradu Kráľovský Chlmec.
Bližšie informácie môžete získať na adrese: ildiko.molnarova@kralovskychlmec.sk, 
telefonicky  056 63 215 24, alebo osobne – oddelenie správne, sociálnych vecí a podni-
kania MsÚ Kráľovský Chlmec, II. posch. č. 18.

XV. Színházi Kavalkád
DIVADELNÁ PALETA
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hirdetés

Eljutottak Beregszászba 
a királyhelmeciek adományai
Nehézségekbe ütköztek a segítségnyújtásnál

Ahogy arról nemrégiben portálunkon is beszámoltunk, Királyelmec Város Önkor-
mányzata gyűjtést indított Beregszász kérésére. „Az orosz-ukrán fegyveres konf-
liktus kirobbanása után a bodrogközi falvakkal egységesen, koordináltan indítottuk 

kat ajánlották fel, ezenkívül számtalan cég és magánszemély adománya is érkezett 
hozzánk. Később az ország távolabbi településeiről is érkeztek hozzánk a teher-
autók és a furgonok“ – tájékoztatott Pataky Károly, Királyhelmec polgármestere. 
„Nagyon hálásak vagyunk a minden olyan személynek, aki valamilyen módonrészt 
vett az adománygyűjtésben és feladatot vállalt az akció sikerében, s külön köszö-
netet mondunk csehországi testvérvárosunknak, a Prága melletti Rakovníknak is, 
akik amellett, hogy beszerezték a beregszásziak által kért nagy értékű műszaki be-
rendezéseket, saját költségen egy teljes kamionnyi adományt szállítottak Királyhel-
mecre” – tette hozzá a város első embere.
A jó szervezésnek köszönhetően olajozottan, koordináltan haladt a gyűjtés. A be-
érkezett felajánlásokról részletes listát készítettek, és sok közalkalmazott – köztük 
a helyi közösségi központ dolgozói, a városi rendőrség és a járőrszolgálat tagjai, 
a városi hivatal alkalmazottai, a helyi oktatási intézmények – kapcsolódott be 
a gyűjtéssel, rakodással és raktározással kapcsolatos munkákba – tudtuk meg a 
polgármestertől, aki azt is elmondta, hogy idővel egy komoly problémával kellett 
szembenézniük. „A folyamatosan változó ukrajnai szabályozás miatt nem láttuk 
biztosítottnak azt, hogy az összegyűlt adományok valóban eljutnak a beregszászi-
akhoz, ezért egyetlen szállítmányt sem indítottunk útnak, amíg a helyzet nem tisz-
tázódott.
Több alkalommal egyeztettünk különböző szervezetekkel, hivatalos szervekkel és 
magánszemélyekkel, mire végül sikerült megoldást találnunk a problémára. Április 
11-én végre eljutott Beregszászra az első teherautónyi tartós élelmiszer, másnap 
pedig a műszaki berendezések is célba értek; a tét teherautón közel 10 tonnányi árú 
volt. Néhány nappal később útnak indítottunk egy újabb, 3-4 tonnányi felajánlást 
is“ – zárta Pataky Károly.

a gyűjtést, a szállítmány eljuttatásánál azonban nehézségekbe ütköztünk, ezért az 
adományokat hetekig nem küldhettük el. Az elmúlt napokban végre sikerült célba 
juttatnunk a település ukrajnai testvérvárosának szánt adományokat” – közölte Le-
czo Zoltán,  a város marketing- és sajtóreferense, akitől megtudtuk, hogy a háború 
első napjaiban Babják Zoltán beregszászi polgármester levélben kérte a város segít-
ségét. A polgármester egy listát is mellékelt, melyben konkrétan leírta, mi mindenre 
lenne szükségük, ezért a szervezők igyekeztek egyértelművé tettük a lakosoknak, 
mi az, amivel valóban segíthetnek a bajbajutottaknak. 
„Az itt élők ismét tanúbizonyságot tettek segítőkészségükről: nagyon sok király-
helmeci csatlakozott a kezdeményezéshez. Az is nagy segítséget jelentett, hogy 
azokban a napokban 27 bodrogközi település polgármesterével tanácskoztam, akik 
szintén egyetértettek abban, hogy az igényeknek megfelelve kell segítenünk. Több 
település juttatta el hozzánk az adományait, de voltak, akik raktározási kapacitásai-

A beregszásziak továbbra is számítanak a segítségre
Jozef Göőz 2022. 03. 13.
Irma Tóthová 2022. 03. 03.
Anna Gécziová  2022. 03. 17.

A Királyhelmecen 2021 áprilisában 
elhunytak névsora

Ladislav Balázs 2022 . 26. 04. 
Štefan Balog  2022. 08. 04. 
Eleonóra Borkeszová 2022. 03. 04. 
Emil Čisár  2022. 09. 04. 
Gellert Eštefán 2022. 23. 04. 
Zoltán Fülöp 2022. 19. 04. 
Alexander Rendeš 2022. 14. 04. 
Alexander Rinkács 2022. 08. 04. 
Andrej Soták 2022. 14. 04. 
Mgr. Eva Takácsová 2022. 12. 04. 
Terézia Varkondová 2022. 15. 04. 

A Királyhelmecen 2021 februárjában 
elhunytak névsora
Vincent Šninský 2022. 02. 03.
Helena Balogová 2022. 02. 04.
Margita Horváthová 2022. 02. 08.
Štefan Répási 2022. 02. 16.
Jozef Siczo 2022. 02. 23.
Zoltán Sohajda 2022. 02. 28.
Ladislav Szarvas 2022. 02. 28.

A Királyhelmecen 2021 márciusában
elhunytak névsora
František Čoros 2022. 03. 01.
Mikuláš Balog 2022. 03. 04.
Ladislav Bók  2022. 03. 15.
Ladislav Dino 2022. 03. 21.
Valéria Dohányosová 2022. 03. 17.

Elhunytak névsora
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Új igazgató a Bodrogközi és Ung-
vidéki Közművelődési Intézet élén
Pakosta Andrea lett a királyhelmeci székhelyű intézmény új vezetője

Március elsejétől új vezető került a Bodrogközi és 
Ung-vidéki Közművelődési Intézet élére. A tiszt-
séget Pakosta Andrea tölti be, aki ezt megelőzően a 
helyi közösségi központban dolgozott, ahol a szo-
ciálisan nehéz helyzetben élő családok és gyerme-
kek érdekében tevékenykedett. Az intézményveze-
tői pozíció betöltésére hárman jelentkeztek, Kassa 
Megye Önkormányzata a február 27-i ülésén dön-
tött az intézet leendő vezetőjének személyéről.
Pakosta Andrea lapunknak elmondta, a kezdeti 
időszakot a hivatalos ügyek intézése, az új mun-
kakörre való ráhangolódás jellemzi, mindezt a 
mindennapi feladatok elvégzése mellett oldja 
meg, hiszen március elseje óta jó néhány prog-
ramot valósítottak meg az intézmény munkatár-
saival, ráadásul mindemellett egy igen komoly beruházás elindításán is dolgoz-
nak. A gyerekek számára az olvasással összefüggő szórakoztató programokat, a 
felnőttek számára pedig író-olvasó találkozót szerveztek a könyvtárban. „Ahogy a 
szolgáltatószektor legtöbb szereplőjére, a könyvtárakra is negatív hatással volt az 
utóbbi három év, amely sajnos az elzártság időszaka volt. 
Most különösen nagy szükség van a marketingre, arra, hogy jelen legyünk a mé-
diában, az online felületeken, informálnunk kell az embereket a szolgáltatása-
inkról. Mivel márciusban enyhültek a járványügyi intézkedések, így az elmúlt 
néhány hétben több programot is sikerült megvalósítanunk, melyeket a közösségi 
hálón is népszerűsítettünk. Az eddigi tapasztalatok azt mutatják, hogy egyre nő 
az érdeklődés a könyvtárban zajló programok iránt, és a rendezvényekről szóló 
híreinket is nagyon sokan nyomon követik. 
Március utolsó hétvégéjét Borsiban töltöttük, mivel az ott szervezett Rákóczi-ünnep-
ség társszervezői voltunk, ezt megelőzően, március 24-én kiállítás megnyitó zajlott a 
Regionális Múzeumban, ahol Binó István leleszi festőművész, szobrászművész világi 
és szakrális tematikájú szobrait mutatjuk be. A tárlatnak húsvéti üzenete van, hiszen a 
kiállítást a művész egyedi fametszetei egészítenek ki, ezek a Keresztút állomásait áb-
rázolják. A múzeumban április elsején könyvbemutatóra került sor, ahol Leczo Zoltán 
Sára könyve című kötetét ismerhették meg az érdeklődők. Az épületben egyébként 
idén nagy volumenű beruházás valósul meg. Egy információs iroda kialakítását ter-
vezzük, mely a környező falvakon át vezető, Aranyvölgy elnevezésű borút kialakításá-
hoz kapcsolódva az épület alagsorában található bormúzeum részeként működik majd. 
Szeretném, ha a Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézet a megye egyik 
vezető kulturális intézménye lenne. Ennek érdekében igyekszünk majd minél több 
közösségformáló, közösségerősítő kulturális programot szervezni Királyhelmecen és 
a környező falvakban. Szeretnék aktív együttműködést kialakítani a helyi és környék-
beli kulturális szervezetekkel, és természetesen arra is törekedni fogok, hogy jó kap-
csolatot alakítsunk ki a helyi önkormányzattal” – vázolta a terveket Pakosta Andrea. 
Az igazgató elmondta, a kultúra terén tevékenykedő intézetek a programok nagy 
részét – főként a nagyobb volumenű rendezvényeket, fesztiválokat – pályázati tá-
mogatások felhasználása mellett tudják megszervezni. Több beadott pályázatuk 
vár elbírálásra, ezek eredményétől függ a tervezett rendezvények megvalósítása, 
illetve azok programja. A régióban népszerű hagyományos programokat nem 
kívánja megszüntetni – tette hozzá –, így a térségben élők továbbra is számíthat-
nak az intézmény égisze alatt megrendezett hagyományos rendezvényekre, me-
lyek közül a Tokaji Fesztivál, a Libagaliba, a Mulatós Romale a legismertebb. 
„A hagyományos rendezvények és a már kialakult feladatkör mellett szükség van a 
megújulásra, egy új vízióra, valamint egy konkrét stratégiai irány meghatározása – 
mindezt természetesen a meglévő értékek mentén szeretném megvalósítani, s hogy 
milyen irány lesz a megfelelőbb, az az elkövetkezendő időszakban körvonalazódik 
majd. Bízom benne, hogy ez az erőfeszítés végül segít a végső cél elérésében, ami 
nem más, mint a minőségkultúra megteremtése” – tette hozzá végül. 
Kassa Megye Önkormányzata 2006 tavaszán, egyedüli magyar kulturális intézménye-
ként nyitotta meg Királyhelmecen a Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Inté-
zetet, melyet az igazgatói pozícióra kiírt pályázatot elnyerve 15 éven át, tavaly október 
végi nyugdíjba vonulásáig Zvolenský Gabriella vezetett. Kassa megyében egyedüli ez 
az intézmény, amelyben egy igazgatóság alá tartozik a regionális könyvtár, a múzeumi 
tárlat, illetve a közművelődési intézet kulturális részlege. Borsitól Ágcsernyőig 34, 
Abarától Szirénfalváig 16, vagyis összesen 50 község tartozik az intézet hatáskörébe. 
Évente átlagosan 80 rendezvényt bonyolít le, ezek közül néhányat rendszeresen.

Köszöntötték a pedagógusokat
A járványhelyzet miatt nem tarthatták meg a hagyományos városi tanítónapot

Az utóbbi években hagyománnyá vált Királyhelmecen, hogy kitüntetések átadásá-
val egybekötött ünnepséget tartanak a pedagógusok napján. Mivel erre idén nem 
volt lehetőség, március utolsó napjaiban Pataky Károly polgármester az önkor-
mányzati képviselők kíséretében ellátogatott a város területén működő oktatási in-
tézményekbe, hogy személyesen köszöntse az ott dolgozó pedagógusokat. A város 
első embere elmondta, bár a járványügyi intézkedések lehetővé teszik a nagyobb 
rendezvények megszervezését, hosszas megfontolás után úgy döntöttek, hogy ezen 
az éven nem szervezik meg a városi ünnepséget. 

„A járvány sajnos még mindig jelen van az életünkben; a diákok és a tanárok között 
is bőven akad covidos beteg. Biztos vagyok benne, hogy ilyen körülmények mel-
lett kockázatos lett volna egy nagyszabású rendezvény megszervezése. Emellett a 
város anyagi helyzete sem túl rózsás. Év elején, a költségvetés elkészítésekor nem 
számolhattunk olyan váratlan eseménnyel, amely hetekkel ezelőtt sokkolt minket. 
Az önkormányzat úgy döntött, hogy elkülönítünk egy nagyobb összeget az ukrajnai 
menekültek megsegítésére, ez azonban tovább kurtította a költségvetést. A hagyomá-
nyos pedagógusnap megtartása tehát anyagi szempontból is nehézséggel járt volna, 
főleg, mert semmiképp sem szerettük volna csökkenteni a kitüntetések összegét, hi-
szen ezzel a díj veszített volna a rangjából. Ezért most szerényebb módon mutattuk 
ki a tanárok iránt érzett tiszteletünket, megbecsülésünket” – közölte Pataky Károly.
Királyhelmecen hosszú idő után 2017-ben újra megrendezték a városi tanítónapot. 
A járvány megjelenése előtti években minden éven tíz pedagógust tüntettek ki a 
tanárok tiszteletére megtartott ünnepségen. Az önkormányzat által elfogadott helyi 
érvényű rendelet alapján intézményenként évente egy pedagógus részesülhet elis-
merésben, melyhez az emlékplaketten és oklevélen kívül személyenként 500-500 
eurós pénzjutalom is jár. A város vezetése azokat díjazza a kiemelkedő oktatói-ne-
velői munkájukért, akiket erre az iskolájuk méltónak ítél. „A Királyhelmeci Közös 
Tanügyi Hivatal kezdeményezésére hat évvel ezelőtt tartottuk meg újra a városi 
pedagógusnapot. A helyi önkormányzat támogatásával megtartott ünnepségeken 
nemcsak a város által fenntartott oktatási intézmények pedagógusai vehettek részt, 
hanem meghívást kapnak a hivatalhoz tartozó két szomotori, valamint a leleszi 
alapiskola, illetve a Királyhelmecen működő tanintézmények munkatársai is. 
A pedagógusok munkájának méltatásánál senkit nem hagyunk figyelmen kívül: a város 
területén működő minden oktatási intézmény javasolhat egy-egy pedagógust a kitün-
tetésre. Szerettük volna minden éven megtartani az ünnepséget és átadni a kitünteté-
seket. Nem sejtettük, hogy néhány év múlva olyan óriási tényezők befolyásolják majd 
az életünket, mint a világjárvány vagy a háború… Ugyanakkor fontosnak tartom, hogy 
a nehézségekkel teli időszakokban is méltassuk a pedagógusok munkáját. Főleg most, 
amikor számtalan kihívással kell szembe nézniük, és sajnos félő, hogy sok-sok erőre 
és odaadásra lesz szükségük az előttünk álló időszakban is. Egy közmondás úgy tartja, 
egy remek tanárral eltöltött egyetlen nap többet ér, mint ezerévnyi szorgalmas tanulás. 
Hálásak vagyunk a városunkban dolgozó pedagógusoknak az eddigi helytállásukért, 
és bízunk abban, hogy jövőre újra méltó módon ünnepelhetünk – zárta a polgármester.

Rózsával és méltató szavakkal köszöntötték a pedagógusokat

Az első idei véradás Királyhelmecen
Egy bodrogközi beteget segítettek az áprilisi akción résztvevő donorok

Királyhelmecen harmincegy donor nyújtotta karját április 22-én, hogy így segítse-
nek egy daganatos megbetegedéssel küzdő nagytárkányi férfin. Lőrincz Zsuzsan-
na, az akció szervezője elmondta, a járványhelyzet miatt másfél évig tartó szünet-
re kényszerültek, ez idő alatt ugyanis nem engedélyezték a mobil véradást. Tavaly 
júliusban hívhatták ismét véradásra hívhatták a donorokat, az akción részvétvevők 
akkor két beteg gyógyulását segítették. „A mostani akciót egy nagytárkányi onkoló-
giai beteg megsegítésére szerveztük, így nem volt meglepő, hogy a véradók többsé-
ge Nagytárkányból érkezett. Szinte naponta érkezik hozzám segélykérés, felhívás, 
mert a kórházakban állandó gondot jelent a vér hiánya. A mostani eset is ilyen – a 
betegnek operációra lenne szüksége, ám a kórházban kijelentették, nem műtik meg 
addig, amíg nem lesz elegendő vér az operációhoz” – mondta Lőrincz Zsuzsanna.
A véradást egyébként az orvosok is mindig megköszönik. A 10.-nél bronz-, a 20.-nál 
ezüst-, a 40.-nél aranyplakettel jutalmazzák a donorokat. A legutóbbi eseményen egy 
újabb donor kapott bronzplakettet, mivel ez volt számára a tízedik alaklom. „Nagyon 
hálás vagyok állandó segítőimnek is, Koszťu Gabriellának és Borisza Brigittának az 
önzetlen munkáért. A helyi önkormányzat ezúttal is bérmentve bocsátotta rendelke-
zésünkre a városi hivatal nagytermét, Želinský József pedig ebédet biztosított a vér-
vételt végző szakképzett személyzet számára – köszönjük a támogatásukat – mondta 
a szervező, aki augusztusban újabb véradás megszervezését tervezi Királyhelmecen.
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A programsorozat nyitórendezvénye a röplabdatorna volt

Április végéig nyolc pontot sikerült begyűjtenie a felnőtt csapatnak

Tavasz a Buzánszky Jenő 
Sportarénában
Sport-rendezvénysorozat zajlik Királyhelmecen

Az elmúlt néhány évben több nagyobb beruházás valósult meg Királyhelmecen, az 
egyik legjelentősebb az 1,7 millió euróból megépült Buzánszky Jenő Sportaréna. 
A járványkorlátozások miatt a nagyközönségnek csak online formában adhatták át 
tavaly ősszel a létesítményt, amelyet az elmúlt hónapokban főleg az alapiskolások 
vettek birtokukba. A sportcsarnok napokon belül hivatalosan is megnyitja kapuit a 
sportolók és a közönség előtt: a húsvéti ünnepek után bérelhető lesz sportolási célra 
és szabadidős tevékenységre. Április 23-án pedig Tavasz a Buzánszky Jenő Sport-
arénában címmel rendezvénysorozat indul; a helyi sportklubok itt szervezhetik majd 
meg a sportrendezvényeiket, bajnokságaikat.
„Úgy döntöttünk, hogy nem az eredetileg tervezett nyílt nappal, hanem a helyi sportklu-
bok által szervezett mérkőzésekkel, tornákkal mutatjuk be a sportcsarnokot. Szerettünk 
volna ugyanis több lehetőséget biztosítani az érdeklődők számára ahhoz, hogy akár né-
zőként, akár sportolóként részesei lehessenek a sportlétesítményben zajló események-
nek. A helyi sportklubok a város támogatása mellett asztalitenisz-, futball-, röplabda-, 
tenisz- és tollaslabda tornákat, mérkőzéseket szerveznek, melyekre szeretettel várják 
az érdeklődőket április 23-a és július 2-a között” – közölte Patak Károly polgármester. 
A rendezvények sorát az V. Iris Vándroserleg Röplabda Kupa indítja április 23-án. 
Április 30-án teniszmérkőzésekkel (páros tornával), május 28-án pedig a Május Kupa 
labdarúgótornával folytatódik a rendezvénysorozat. Június 11-én az asztaliteniszezők 
szezonzáró tornája következik – ők egyébként néhány hete már a sportcsarnok pályáján 

Négy új játékos és új edző 
a királyhelmeci felnőtt csapatnál
Javul a csapat teljesítménye
Királyhelmec felnőtt labdarúgó csapata több évnyi sikertelen feljutási kísérletet kö-
vetően 2019 őszén felkerült a negyedik vonalba. A játékosok igyekeztek a legjobb 
teljesítményt nyújtani; a bennmaradást tűzték ki célul, de azt remélték, hogy sikerül a 
középmezőnyben zárniuk az idényt. A tervek egyikét sikerült teljesíteni: bár a tabella 
utolsó előtti helyén végzett, Királyhelmec csapata megmaradt a negyedik vonalban. 
A következő időszakban váratlan nehézségek akadályozták a sportolók eredményes-
ségét. A koronavírus járvány miatti megbetegedések a felkészülés minőségének 
romlását eredményezték. A sportegyesület hónapokig vezető nélkül működött, ami 
szintén meglátszott a teljesítményen, végül egy pontot sem sikerült begyűjteni az őszi 

edzenek – végül a Királysas tollaslabda tornát szervezik meg július 2-án. „Szeretnénk, 
ha minél többen kihasználhatnák a hosszú évtizedek óta áhított létesítmény adta lehető-
ségeket, ezért a város vezetése úgy döntött, hogy a csarnokot az első hetekben 50%-os 
bérleti díjengedmény mellett vehetik igénybe a királyhelmeciek. Nem tettünk le arról a 
tervünkről sem, hogy egy nagy átadó ünnepséget szervezünk, ahol részt vehetnének a 
polgárok és mindazok, akik segítettek minket abban, hogy az építkezés befejeződhessen. 
Ezt eddig a járványhelyzet miatt nem sikerült megvalósítanunk, de bízom benne, hogy 
hamarosan végre sor kerülhet egy nagyszabású átadó ünnepségre – közölte Pataky.
A sportcsarnok zavartalan működése érdekében a város három embert alkalmaz a 
feladatra; a munkahelyekkel a helyi fogyatékkal élő nyugdíjas polgárokat támogat-
ják. A létesítményt eddig a járványügyi szabályok betartása mellett és egy előre 
meghatározott működési rend alapján vehették igénybe az érdeklődők. Az 1500 
négyzetméteres, 20x40 méter alapterületű, egy időben akár három különböző részre 
osztható csarnok a diákok napi tornaórái mellett akár a helyi vagy a megyei szintű 
eseményeknek és sportrendezvényeknek, köztük röplabda-, kosárlabda-, kézilabda-, 
floorball- vagy akár tollaslabda-mérkőzéseknek is helyet adhat. A csarnokban több 
öltöző, raktár, mosdó, technikai helyiségek és egy gyengélkedő is található. Az eme-
leten edzőterem, valamint egy kávézó berendezésére lesz lehetőség a tervek szerint, 
a sportfunkciókat pedig szauna és gőzkabin egészíti ki. A sportcsarnok szolgálta-
tásai április 19-étől hétköznapokon 14 és 21 óra között egyéneknek és csoportok 
számára egyszeri díj kiegyenlítése mellett vehetők igénybe.

szezon végére. A sportbizottság tagjai és a sportegyesület új elnöke, Deák Rudolf az 
elmúlt hónapokban fáradhatatlanul azon dolgoztak, hogy javítsanak ezen a helyzeten. 
„Mivel szükség volt a csapat keretének a bővítésére, januárban megkezdtük az új játéko-
sok leszerződtetését. Hosszas keresgélés és tárgyalások után hat sportolót választottunk 
ki, közülük azonban csak négyen feleltek meg, velük erősítettük meg a játékoskeretet. 
Sárospatakról két futballista – Balog Marcell, Timkó Zsolt – érkezett hozzánk, Tóth 
Sándort pedig Alsómihalyiból sikerült „visszacsalni” a csapathoz. Dolgoš Radek eddig 

szintén az alsómihalyi futballcsapatot erősítette. Tavaly decemberben távozott tőlünk 
Puskás Tamás, a helyére sikerült megszereznünk a tőketerebesi U19-es csapat edzőjét. 
Patrik Černej remek szakember, nagy reményt fűzünk a munkájához” – közölte Deák 
Rudolf, a TJ Slavoj Sportegyesület elnöke, aki szerint ígéretesnek tűnik az új felállás.  
„Március 13-án indult a tavaszi szezon. Április végéig játékosaink hét mérkőzésen 
léptek pályára, 2 győzelem, 3 vereség, 2 döntetlen az eddigi mérleg. A csapatnak tehát 
jelenleg 8 pontja van, ám mivel az idény végéig további 8 mérkőzés áll előttünk, bí-
zom benne, hogy ez a szám még változni fog, hiszen ahogy az idő telik, a csapattagok 
is egyre inkább összehangolódnak, vélhetően hatékonyabbak és sikeresebbek lesznek. 
Az eredmények javulását a játékosok hozzáállása is elősegítheti: a csapattagok szo-
lidak, fegyelmezettek, elégedettek vagyunk a magatartásukkal. Ahogy arról tavaly 
is beszámoltam, voltak házon belül is dolgok, amiket tisztába kellett tennünk ahhoz, 
hogy pozitív változásokat érjünk el, és ahogy már említettem, edzőváltás is volt szezon 
közben. Úgy vélem, hogy reális eredményeket legkorábban május végére várhatunk, 
hiszen a sportolóknak nemcsak az új játékosokat, hanem az új edző stílusát is szokniuk 
kell. Új szemlélettel és elvárásokkal kell azonosulniuk, ugyanakkor eredményeket is 
fel kell mutatniuk, tehát semmiféleképpen sincs könnyű dolguk” – közölte az elnök. 
Mint mondta, az önkormányzat lehetőségeihez mérten mindenben támogatja az egye-
sületet, ám mivel a kiadások egyre magasabbak (főleg most, hogy az útiköltség egyre 
nagyobb összegeket emészt fel), szükség van a külső segítségre is. Szerencsére Ki-
rályhelmecen akadnak támogatók, akik kisebb-nagyobb felajánlásokkal, a sportpályán 
végzett munkával segítik a felnőtt csapat működését. Legutóbb edzőruha vásárlására 
kaptak anyagi segítséget, a pálya karbantartásánál pedig olyan helyi sportszerető bará-
tok segítenek, akik szabadidejüket feláldozva, bérmentve végzik a munkát. 

Teniszbajnokságot szerveztek 
a helyi sportcsarnokban
Helyi sportolók lettek a verseny győztesei
Javában tombol a tavasz, és ezt nemcsak a természetben, hanem a helyi sportcsar-
nokban is élvezhetjük, ahol április 30-án teniszverseny zajlott a Tavasz a Buzánszky 
Jenő Sportaréna elnevezésű, több héten át tartó rendezvénysorozat második állo-

másaként. Négy királyhelmeci és két nagykaposi páros indult a 9:30 órától délután 
16:30-ig tartó teniszbajnokságon, ahol összesen 15 mérkőzést játszottak a résztve-
vők. A verseny győztese a királyhelmeci Szabó és Szűcs páros lett. 
Királyhelmecen 2001 óta működik a helyi tenisz klub, melynek húsz aktív játékosa 
mellett jó néhány királyhelmeci és környékbeli teniszező látogat. „Évente egyszer 
páros bajnokságot szervezünk, melyen a helyi és a környékbeli teniszezők méret-
tetnek meg, és szívesen veszünk részt a régiónkban vagy a közelebbi magyarorszá-
gi településeken szervezett bajnokságokon. Bízunk benne, hogy a sportcsarnokban 
zajló rendezvénnyel sikerült népszerűsíteni a teniszt városunkban. Örülnénk, ha a 
fiatalok kedvet kapnának ehhez a sportághoz és csatlakoznának a klubunkhoz” – 
közölte Podoba Péter, a klub alapítója és elnöke.  

A tenisz iránt érdeklődő fiatalok jelentkezését várják a klubba


